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1ste vergadering 

 

Vergadering van woensdag 19 september 2018 

 

OCHTENDVERGADERING 

 
De vergadering wordt om 9.43 uur geopend. 

 

Voorzitter: de heer René Coppens, oudste lid in  jaren 

 

(De twee jongste leden in jaren, mevrouw Hannelore Goeman en de heer Arnaud Verstraete 

vormen samen met de heer René Coppens, het voorlopig Bureau) 

 

___________________________________________________________________________ 

 

BERICHT VAN VERHINDERING 

 

De voorzitter: De heer Dominiek Lootens-Stael is omwille van persoonlijke redenen 

verontschuldigd voor deze vergadering. 

 

 

OPENING VAN DE GEWONE ZITTING 2018-2019 

 

De voorzitter: De Raad van de Vlaamse Gemeenschapscommissie komt heden van 

rechtswege bijeen op grond van artikel 71 van de bijzondere wet van 12 januari 1989 met 

betrekking tot de Brusselse Instellingen.  

 

Ik verklaar de gewone zitting 2018-2019 geopend.  
 

 

BENOEMING VAN HET BUREAU (R.v.O., art. 3 en 4) 

 

De voorzitter: Dames en heren, aan de orde is de benoeming van het Bureau.  

 

Het uittredende Bureau was als volgt samengesteld:  

 

Voorzitter: mevrouw Carla Dejonghe  

Ondervoorzitter: mevrouw Brigitte Grouwels  

Secretarissen: de heer Jef Van Damme, de heer Arnaud Verstraete, mevrouw Cieltje Van 

Achter, de heer René Coppens, de heer Fouad Ahidar  

 

Vraagt iemand het woord over de benoeming van het Bureau?  

 

De voorzitter: De heer Paul Delva heeft het woord.  

 

De heer Paul Delva: Mijnheer de voorzitter, ik stel voor de leden van het uittredende Bureau 

opnieuw in hun ambt te bevestigen.  
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De voorzitter: Wij hebben het voorstel van de heer Paul Delva gehoord. Zijn er nog andere 

voorstellen? 

  

Conform artikel 10, punt 3, worden de kandidaten benoemd verklaard indien hun aantal 

overeenstemt met het aantal toe te kennen ambten. Daar het aantal kandidaatstellingen voor 

het Bureau overeenstemt met het aantal toe te wijzen ambten, verklaar ik benoemd: 

 

tot voorzitter: mevrouw Carla Dejonghe 

tot ondervoorzitter: mevrouw Brigitte Grouwels 

tot secretarissen: de heer Jef Van Damme, de heer Arnaud Verstraete, mevrouw Cieltje Van 

Achter, de heer René Coppens en de heer Fouad Ahidar. 

 

Het Bureau van de Raad van de Vlaamse Gemeenschapscommissie is aldus samengesteld. 

 

Ik nodig graag de voorzitter uit om hier plaats te nemen voor haar toespraak. 

 

Voorzitter: mevrouw Carla Dejonghe 

 

TOESPRAAK VAN DE VOORZITTER 

 

De voorzitter: Beste collega’s, ik dank u voor het hernieuwde vertrouwen. Graag maak ik 

van deze gelegenheid gebruik om de leden van het Bureau te bedanken voor hun opbouwende 

ingesteldheid en hun voortdurend streven naar een goede samenwerking gedurende de 

afgelopen zittingsjaren. Ook een woord van dank aan alle collega’s voor hun inzet om het 

College te ondervragen en de vinger constant aan de politieke pols te houden in soms 

moeilijke omstandigheden.  

 

Om ons werk optimaal te kunnen uitvoeren kunnen we rekenen op een enthousiast team van 

griffiemedewerkers. Namens u allen wens ik hen uitdrukkelijk te bedanken voor hun 

dagelijkse ondersteuning. 

 

Ik hoef u niet te zeggen dat we een bijzonder werkjaar ingaan en dat er een aantal zeer intense 

weken voor ons liggen. Alle collega’s die deelnemen aan de gemeenteraadsverkiezingen wens 

ik veel succes en een serene verkiezingscampagne. Het is essentieel dat de onderwerpen en 

beleidsaspecten die in de Raad worden behandeld, eveneens verankerd geraken in de 

Brusselse gemeenten. Als leden van de Raad moeten wij, elk in zijn of haar gemeente, de rol 

van ambassadeur van de Vlaamse Gemeenschapscommissie blijven opnemen. Daar is nood 

aan. Al te vaak blijft er toch een grote afstand tussen de 2 niveaus bestaan. Dat is niet goed 

voor de Brusselaars. Ik nodig de Vlaamse parlementsleden die in Brussel verkozen zijn uit om 

hetzelfde te doen. 

 

Ik hoop daadwerkelijk dat we na 14 oktober 2018 meer Nederlandstalige verkozenen tellen in 

de Brusselse gemeenteraden, dat meer Nederlandstaligen een schepenambt kunnen opnemen 

en dat hun impact op het lokale beleid de komende jaren verder kan blijven toenemen.  

 

Dit laatste jaar van de legislatuur is een verkiezingsjaar. Dat betekent dat we ongetwijfeld 

pittige discussies zullen hebben. Daar is niks mis mee. Er zal waarschijnlijk met net iets meer 

aandacht gekeken worden naar ons, naar hoe wij ons werk in de Raad doen. Ik roep u allemaal 

op om op een snedige, maar respectvolle manier met elkaar in debat te treden. Ik zal er als 
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voorzitter op toekijken dat niet enkel de reglementen, maar ook de correcte omgangsvormen 

worden nageleefd. U bent gewaarschuwd.  

 

Wij hebben vandaag een boeiende vergadering voor de boeg, met als hoofdmoot de 

beleidsverklaring. Ik stel voor dat we dadelijk beginnen aan de bespreking. 

 

 

MEDEDELINGEN 

 

De voorzitter: Bij collegebesluit van 6 september 2018 sluit het College de gewone zitting 

2017-2018 van de Raad van de Vlaamse Gemeenschapscommissie op 18 september 2018. 

 

Bij brief deelt de voorzitter van het Parlement Wallon mee dat de  vergadering zich ter zitting 

van 5 september 2018 heeft geconstitueerd. 

  

Bij brief deelt de voorzitter van het Parlement de la Communauté française mee dat de 

vergadering zich ter zitting van 6 september 2018 heeft geconstitueerd. 

 
 

BELEIDSVERKLARING 2018-2019 

 

Beleidsverklaring 2018-2019 van het College van de Vlaamse Gemeenschapscommissie – 

Stuk 4 (2018-2019) – Nr. 1 

 

Algemene bespreking 

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: Hartelijk dank voor uw inleidende toespraak bij aanvang 

van het laatste jaar van deze legislatuur. De collegeleden hebben nota genomen van het feit 

dat we ons hoffelijk, maar soms ook snedig mogen gedragen. Als 17-koppige ploeg - 20 met 

de collegeleden erbij - moeten we er voor zorgen dat de Vlaamse Gemeenschapscommissie de 

uitstraling krijgt die ze verdient in het vooruitzicht van de stembusgang in mei 2019. 

 

De Vlaamse Gemeenschapscommissie is een kleine maar daadkrachtige overheid, die volop 

inspeelt op evoluties, opportuniteiten grijpt en het hoofd biedt aan de belangrijke Brusselse 

uitdagingen. Ook in de toekomst moeten de Brusselaars kunnen rekenen op een uitstekende 

Nederlandstalige dienstverlening. Investeren in capaciteit en in kwaliteit blijven daarom 

speerpunten in ons beleid.  

 

De volgende maanden focussen we ons op de afwerking van de vele werven en projecten uit 

het Bestuursakkoord ‘Goesting in Brussel’. Grote en kleine projecten krijgen een concrete 

invulling, plannen worden uitgevoerd en gebouwen worden binnenkort in gebruik genomen. 

We doen dat niet alleen, maar in samenwerking met vele actoren, zoals burgers, organisaties, 

scholen, de bedrijfswereld en de andere overheden. 

 

Net voor het politieke zomerreces keurde de Vlaamse Regering het nieuwe Brusseldecreet in 

eerste lezing goed. Dat legt de basis voor een vernieuwd partnerschap tussen de Vlaamse 

Gemeenschap en de VGC. Het komende werkjaar worden de samenwerkingsovereenkomst en 

het meerjarenplan voorbereid. Vanaf 2020 zal de VGC dan kunnen genieten van een 

groeivoet. 
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Samen stad maken met oog voor kwaliteit, groei, gelijke kansen en stedelijke vernieuwing, 

dat is wat ons te doen staat. Net zoals andere werkjaren willen we dat verwezenlijken binnen 

een evenwichtig en financieel gezond kader. In deze beleidsverklaring staat, op niet-

exhaustieve wijze, welke acties we in het laatste jaar van de bestuursperiode ter harte zullen 

nemen. 

 

Scholen bouwen blijft een van onze belangrijkste beleidsprioriteiten. De VGC maakte zich 

sterk om tijdens deze legislatuur 3.000 extra plaatsen te creëren voor het basisonderwijs en 

minstens 2 campussen voor het secundair onderwijs uit te bouwen. Sinds het begin van deze 

legislatuur hebben wij, samen met de Vlaamse Gemeenschap, 52 grote infrastructuurdossiers 

gefinancierd. Deze inspanningen leveren vandaag al 2.344 extra plaatsen op in de 

Nederlandstalige scholen. Wanneer alle geplande bouwwerken volledig zijn afgerond, 

verhogen we het aanbod met in totaal 6.210 plaatsen in het basisonderwijs en 4.541 plaatsen 

in het secundair onderwijs. Dat is fenomenaal, dat is gigantisch. 

 

De meest in het oog springende bouwprojecten zijn de Campus Comenius in Koekelberg 

(gestart in september 2018), de Gallaitsite in Schaarbeek (in vergunningsfase), de site van 

Saint-Michel in Sint-Jans-Molenbeek (fase aanneming van de werken) en de Campus 

Mutsaard in Laken (ook in vergunningsfase). Deze projecten bevinden zich niet toevallig in 

die delen van Brussel met de grootste capaciteitsnoden. 

 

Voor het volgende werkjaar staan er nog eens een tiental grote bouwdossiers op het 

programma. Doelstelling is om daarmee 780 extra plaatsen te realiseren in het basisonderwijs 

en 200 plaatsen in het secundair onderwijs. Die plaatsen komen dus bovenop de getallen die 

ik daarnet citeerde. 

 

Het programma BuitenSpel, waarbij we investeren in een krachtige speelomgeving, komt op 

kruissnelheid. Al een vijftigtal scholen kon rekenen op een subsidie. 75 andere project-

voorstellen zitten in de voorbereidingsfase. We hebben enkele dagen geleden de nieuwe 

speelplaats - zeg maar speeltuin - van de Groene School in Anderlecht geopend. Ga zeker 

eens kijken, want het is magnifiek. 

 

Het Onderwijscentrum Brussel (OCB), het Centrum voor Leerlingenbegeleiding (CLB), het 

internaat van Kasterlinden en KANS/Abrusco zijn organisaties die groeien. Daarom 

investeren we in een ruimere en beter ingerichte infrastructuur voor deze onderwijspartners. 

Het deeltijds kunstonderwijs (DKO) van de Stad Brussel neemt zijn intrek in de lokalen op de 

Campus Nieuwland, vzw FIX neemt haar nieuwe locatie in gebruik en de aanpak van gebouw 

3 en van de sporthal op de COOVI-site vormen het sluitstuk van de totale renovatie van deze 

campus. De gebouwen 14 en 15 voor opleidingen bakkerij en beenhouwerij zijn zo goed als 

af. 

 

Bij alle investeringen in de schoolinfrastructuur krijgen zowel het multifunctionele gebruik 

van de gebouwen als de toegankelijkheid onze volle aandacht, net als het duurzame en 

energiezuinige karakter, de veilige verkeerssituatie, de luchtkwaliteit en een kwaliteitsvolle 

didactische uitrusting. 

 

De VGC trekt dus volop de kaart van kwalitatief en toekomstgericht onderwijs op maat van 

Brussel. We willen zowel de schoolteams als de leerlingen en studenten in contact brengen 

met nieuwe, doordachte en uitdagende leeromgevingen. Daarbij hebben we oog voor de 



7 

 

 

afstemming van de onderwijsconcepten en -activiteiten op de individuele talenten en 

mogelijkheden. Het OCB heeft een centrale rol in deze verschillende vernieuwingsconcepten. 

 

De tweetalige lerarenopleiding heeft er een eerste academiejaar op zitten en kan ook dit 

werkjaar op onze ondersteuning rekenen.  

 

Dit schooljaar (2018-2019) startte in Anderlecht de eerste Tienerschool. De Tienerschool 

brengt de derde graad basisonderwijs en de eerste graad secundair onderwijs samen, wat voor 

een zachte overgang van het basis- naar het secundair onderwijs zorgt. Het innovatieve zit niet 

alleen in de opbouw van de ruimte en het schooltraject, maar vooral in de aanpak naar 

zelfstandigheid, persoonlijke begeleiding, samenwerking en welbevinden. Het project kent nu 

al navolging en motiveert en stimuleert ook andere scholen om te werken rond 

onderwijsvernieuwing. 

 

De eerste Tienerschool die we hebben ingericht, bevindt zich deels in de ontwijde kerk van 

Scheut in Anderlecht. Op zichzelf is dit al een heel mooi architecturaal gegeven. 

 

Technologie en data zijn doorgesijpeld in alle aspecten van ons dagelijkse leven. Technologie 

integreren in onderwijs is noodzakelijk om tegemoet te komen aan de uitdagingen van de 

21ste eeuw. In samenwerking met de Vrije Universiteit Brussel geven we extra aandacht aan 

datageletterdheid en helpen we leerlingen om zich te ontwikkelen tot de burgers en 

werknemers van de toekomst. De databus, een mobiel educatielab, zal vanaf februari 2019 

naar de Brusselse scholen trekken om de digitale geletterdheid van leerlingen en leraren aan te 

scherpen. 

 

Gisteren was ik nog bij basisschool De Kleine Geuzen in Jette, die zeker de moeite is om te 

gaan bekijken. Leerlingen van het 5de en 6de leerjaar toonden mij hoe ze via hun computer 3D-

elementen printen. Zij stelden een hele hoop handelingen om te printen in allerlei vormen en 

materialen. Ik zal u eerlijk zeggen dat velen onder ons dit niet zouden kunnen. Ik heb zelf toch 

wel enige ervaring met computers, maar wat die kereltjes deden, was om paf van te staan. 

 

Het OCB organiseert vormingssessies rond STEM (wiskunde, wetenschap en techniek) en 

vindt in Gluon vzw een partner om technologie en onderwijs dichter bij elkaar te brengen. 

 

Onderwijskwaliteit blijft voorop staan in het beleid dat wij voeren. We hebben voldoende en 

goed opgeleide leerkrachten nodig om leerlingen onderwijs te bieden dat past bij hun talenten. 

We blijven onverminderd inzetten op de kwaliteitsondersteuning door het Onderwijscentrum 

Brussel. Daarnaast ontwikkelen we nieuwe, aanvullende initiatieven om voldoende 

leerkrachten aan te trekken die zich langdurig engageren voor het Nederlandstalig onderwijs 

in de hoofdstad van Europa.  

 

Grote uitdagingen zijn de in-, door- en uitstroom in de lerarenopleidingen verhogen, meer 

doelgroepen warm maken voor het beroep van leerkracht en ervoor zorgen dat zij de 

opleiding succesvol afronden. De diversiteit, vooropleiding en achtergrond zijn daarbij 

belangrijke aandachtspunten. Via een aangepaste communicatie en een overtuigend 

ambassadeurschap willen we extra inspanningen leveren om meer Brusselaars aan te 

moedigen om te kiezen voor een carrière in het onderwijs. 

 

Dat veronderstelt ook dat er verder werk gemaakt wordt van alternatieve leertrajecten op 

maat, van mogelijke flexibele trajecten om leraar te worden. Het reeds opgestarte project 
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Baobab is er daar een van. Een belangrijk onderdeel van de leertrajecten is het taalbeleid. We 

engageren ons om extra in te zetten op het verhogen van de taalvaardigheid, in het bijzonder 

van de taalvaardigheid Nederlands, van alle studenten in de lerarenopleiding. Een aangepaste 

ondersteuning moet ervoor zorgen dat er minder studenten uitvallen. 

 

De verschillende acties worden opgestart in overleg met de lerarenopleidingen, het Huis van 

het Nederlands, Brik en het OCB. 

 

De VGC nam de voorbije jaren steeds meer een sturende rol op in de strijd tegen spijbelen en 

de ongekwalificeerde uitstroom van leerlingen. Met de oprichting van KANS Centraal 

Meldpunt Brussel bracht de VGC een netoverschrijdende structuur tot stand, die de preventie 

en remediëring van schoolproblemen van leerlingen structureert en opvolgt. We kozen voluit 

voor trajecten op maat en voor een versterkte samenwerking tussen alle betrokken partijen. 

 

Abrusco vzw is voor de VGC een belangrijke partner in de strijd tegen schooluitval. De 

voorbije jaren stonden vooral in het teken van het uittekenen en afbakenen van de opdrachten. 

Nu wil de VGC het aanbod van Abrusco verder uitbreiden. De vzw zal de organisatie van 

Taalkot op zich nemen, het taalleercentrum dat werkt aan de kennis van het Nederlands van 

leerlingen van de Centra Leren en Werken. Deze samenwerking tussen Abrusco vzw, het 

Centrum voor Volwassenenonderwijs (CVO) Brussel, het Huis van het Nederlands en het 

Centrum voor Basiseducatie Brusselleer, krijgt hiermee een duurzame verankering. Die moet 

ervoor zorgen dat ook taalzwakke jongeren uit het secundair onderwijs, voor leertijd en duaal 

leren in Taalkot terechtkunnen en dat er naast het verwerven van taalkennis Nederlands, ook 

gewerkt wordt aan attitudes, teamspirit en maatschappelijk inzicht. 

 

Het project van Tabora vzw, dat jongeren helpt om op eigen kracht en tempo het diploma 

secundair onderwijs te behalen, werd onlangs onder de loep genomen. Onder aansturing van 

het Onderwijscentrum Brussel zal een vernieuwd Brussels model worden uitgewerkt. Dat zal 

tegen het schooljaar 2019-2020 operationeel zijn. 

 

Kinderen en jongeren meer kansen bieden om nieuwe ervaringen op te doen en zich veelzijdig 

te ontwikkelen, dat blijft het centrale aspect in onze visie op onderwijs met pedagogische 

kwaliteit. 

 

We lanceren dit werkjaar ‘Klas in Brussel’, een digitaal omgevingsboek dat scholen en Brede 

Scholen moet ondersteunen om breed en levensecht leren te integreren in de dagelijkse 

praktijk. Het accent ligt op het aanbieden van nieuwe contexten, het verbreden en verrijken 

van de omgevingen waarin kinderen en jongeren zich bewegen, het verruimen en 

toegankelijker maken van het aanbod. 

 

We ondersteunen de huidige 29 Brede Scholen en bereiden ze voor op de verdere uitbouw 

van een toekomstgericht werkkader. De inwerkingtreding van dit nieuwe model is voorzien in 

2020 en heeft een doordachte uitbreiding, een groei in kwaliteit en een duurzame verankering 

tot doel. Meer dan ooit beogen we voor elk kind een Brede School. 

 

Een essentieel onderwerp in deze hervorming is het versterken van de ondersteuning van de 

meest kwetsbare ouders. We zorgen voor meer stroomlijning en een solide inbedding van de 

verschillende initiatieven rond ouderondersteuning, in nauwe samenwerking met het 

Onderwijscentrum Brussel en CAW Brussel. 
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De speelpleinwerking is voor ons een belangrijke hefboom op het vlak van brede 

talentontwikkeling. Met 28 locaties, verspreid over het Brussels hoofdstedelijk gewest, 4.425 

kinderen en jongeren, begeleid door 664 hoofd- en gewone animatoren, is deze werking 

uitgegroeid tot een speerpunt van ons beleid. We willen de huidige capaciteit in elk geval 

behouden en we blijven inzetten op thema’s als taal, ouderbetrokkenheid, zorg en inclusie. 

We evalueren ook in welke mate een uitbreiding van het aanbod wenselijk en haalbaar is. 

 

Met de aanwerving van een hoofdstedelijke verantwoordelijke versterken we het aanbod van 

de gemeenschapscentra op het vlak van film- en theaterprogrammatie en kunst-educatieve 

workshops. Nu al nemen jaarlijks meer dan 40.000 kinderen en jongeren deel aan een 

duizendtal activiteiten tijdens de schooluren. 

 

Om de uitbreiding van de kinderopvang mogelijk te maken, is er heel wat gemotiveerd en 

gekwalificeerd personeel nodig. Daarom lanceerden we ‘Werken voor Ketjes’, een platform 

waar kinderdagverblijven openstaande vacatures kunnen plaatsen en geïnteresseerde 

werkzoekenden meer informatie vinden over werken in de kinderopvang. Dit platform 

breiden we uit met informatie en vacatures binnen de buitenschoolse kinderopvang en het 

Huis van het Kind. Er wordt een verbinding gerealiseerd met de datasystemen van Actiris en 

er volgt een campagne op sociale media met extra aandacht voor gendergelijkheid en 

vrijwilligers. 

 

De VGC wil kinderdagverblijven ondersteunen om gemotiveerde startende personeelsleden te 

behouden. In samenwerking met de VDAB en het Huis van het Nederlands starten we nieuwe 

trajecten ‘Nederlands op de werkvloer’ op. Doelstelling is om medewerkers en medewerksters 

die het vereiste taalniveau Nederlands nog niet halen, aan de noodzakelijke kwalificatie te 

helpen.  

 

Collega’s, de grote taaldiversiteit in Brussel vormt een uitdaging voor Nederlandstalige 

organisaties. We ondersteunen de vele werkkrachten om hier slim mee om te gaan en nog 

efficiënter door te verwijzen naar het Nederlandstalige netwerk of naar Oefenkansen 

Nederlands. Voor wie Nederlands wil oefenen, creëren we volop mogelijkheden in scholen, 

bibliotheken, welzijns- en gezinsvoorzieningen, gemeenschapscentra…  

 

De taalbeleidstrajecten die we uitwerken met het Huis van het Nederlands, zetten in op 

concrete inzichten en praktische tools. Er gaan taalbeleidstrajecten van start in een nieuwe 

reeks gemeenschapscentra, in de lokale jeugdwerkingen van D’Broej en in sportverenigingen. 

We zetten ook sterker in op de positie van het Nederlands in de sociaal-culturele 

verenigingen. Ook voor deze verenigingen voorzien we begeleiding door het Huis van het 

Nederlands. 

 

Via de bibliotheekwerking ontwikkelen we een heel arsenaal aan leesbevorderingsprojecten. 

Het jongste broertje is ‘Boekstart’, een project van ‘Iedereen Leest’. Samen met de Vlaamse 

overheid en de Brusselse gemeenten voorzien we babypakketten en peutertassen voor de 

Brusselse ouders.  

 

In 2019 openen we De Rinck. De Anderlechtse gemeenschap krijgt daarmee meer dan 2.000 

m² gloednieuwe gemeenschapsinfrastructuur ter beschikking. De dynamiek die zich de 

voorbije jaren ontplooide op de tijdelijke locatie De Koer, krijgt nu nog meer kansen.  
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Na het Candelaershuys en Lendrik, opent in 2019 met De Zeyp in Ganshoren opnieuw een 

huis waar een gemeenschapscentrum, een lokaal dienstencentrum en een bibliotheek de 

krachten bundelen. In het Elzenhof starten we met een grondige renovatie en met de inrichting 

van een kunstenwerkplaats. De Vaartkapoen ondergaat een metamorfose met polyvalente 

ruimtes én een nieuwe semipublieke straat in hartje Sint-Jans-Molenbeek. 

 

We verbouwen het pand in de Leopoldstraat in Stad Brussel tot een stek voor het jeugdhuis 

DAR. Op de benedenverdieping komt een multifunctionele polyvalente ontmoetingsruimte 

die verschillende Nederlandstalige organisaties uit Stad Brussel kunnen gebruiken. 

 

We nemen initiatieven om de jeugd vaker in de gemeenschapscentra te krijgen en zetten 

daartoe een traject op samen met JES vzw. We ontwikkelen een project om van 

gemeenschapscentrum WaBo een poort naar het Zoniënwoud te maken voor de Brusselse 

kinderen. 

 

We geven volop kansen aan typisch stedelijke cultuur en willen een ambassadeur zijn voor 

het creatieve talent in onze stad. Nieuwland wordt nog meer de bestemming voor urban 

culture. Het urban center draait op volle toeren en krijgt er een reeks buren bij met wie een 

creatieve uitwisseling kan ontstaan: een sportantenne, het DKO, Jeugd en Muziek, Met-X, 

enzovoort. 

 

Op het ENTER-festival passeerde heel wat vers Brussels talent de revue. Een brede 

verspreiding van de catalogus moet programmatoren in het hele land overtuigen om deze 

talenten de podiumkansen te geven die ze verdienen. De gemeenschapscentra gaan 

ondertussen verder aan de slag met de participatieve kunstpraktijken die voor ENTER werden 

uitgetest. 

 

We investeren sterk in gemeenschapsinfrastructuur en willen die dan ook maximaal laten 

renderen. Daarom zetten we met onze centra volop in op slim en gedeeld ruimtegebruik. Na 

een succesvolle proefeditie deze zomer, lanceren we in 2019 een brede open oproep: 

kunstenaars kunnen zich kandidaat stellen om de ruimtes van de gemeenschapscentra tijdens 

de zomersluiting te gebruiken als atelier-, repetitie- of werkruimte. We willen ook andere 

organisaties in Brussel aanmoedigen om hun leegstaande ruimtes in de zomer open te stellen. 

 

Met de eerste ‘Week van het Brusselse jeugdwerk’ zetten we het Nederlandstalige jeugdwerk 

in Brussel in de kijker en overtuigen we jongeren om een engagement op te nemen. In oktober 

2018 organiseren we verschillende activiteiten in samenwerking met Muntpunt, ABC en de 

jeugdbewegingen. 

 

Met de Werkgroep Integratie Brussel werken we aan operationele afstemming en 

samenwerking met de partners op het terrein. Het Huis van het Nederlands ontwikkelt samen 

met Brussel Onthaal en andere relevante partners een communicatiemodel om taaldrempels in 

hulp- en dienstverlening te verlagen.  

 

Op het vlak van omgaan met diversiteit en samenleven in Brussel zetten we een traject op 

voor Nederlandstalige terreinpartners. Het traject wil inspiratie bieden vanuit de bestaande 

expertise, ervaring en goede prakijken. Via dit traject kunnen ook bijkomende noden in kaart 

worden gebracht. 
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Bijzondere aandacht gaat ook naar interreligieuze en interlevensbeschouwelijke dialoog. Zo 

komt er in het voorjaar van 2019 een dialoogtraject met 20 Brusselse vrouwen met diverse 

levensbeschouwingen. 

 

Met Wonen in Brussel verruimen we de promotie van Brussel als leef-, leer-, woon- en 

werkstad, en richten we ons ook op een jongere doelgroep van studenten en pas 

afgestudeerden. Vanaf het najaar komen er nieuwe thematische woontours en een 

vernieuwing van de digitale kanalen van Wonen in Brussel. 

 

2019 is tevens het Bruegeljaar. Naast alle grote en toeristische evenementen die gepland zijn, 

zetten wij de band tussen Bruegel en Brussel in de verf. Nog tot 1 oktober 2018 hebben 

Brusselse verenigingen de kans om in te tekenen op onze oproep voor innovatieve en 

creatieve initiatieven rond de figuur en de leefwereld van Bruegel, samen met partners uit 

andere sectoren. 

 

Wat betreft onze investering in kinderopvang en gezinsondersteuning, realiseert de VGC een 

inhaalbeweging voor inkomensgerelateerde Nederlandstalige kinderopvang in Brussel. De 

voorbije uitbreidingsrondes waren gericht op kinderdagverblijven. Dit najaar organiseren we, 

in samenwerking met de Vlaamse Gemeenschap, een specifieke uitbreidingsronde voor 

bijkomende plaatsen in de gezinsopvang. Ook in deze uitbreidingsronde zal de nadruk liggen 

op een snelle realisatie van extra kindplaatsen in gemeenten en wijken waar de vraag naar 

kinderopvang het grootst is. 

 

Luchtvervuiling en andere omgevingsfactoren hebben een belangrijke invloed op de 

gezondheid van kleine kinderen. Daarom starten we een project rond een gezond 

binnenmilieu in de kinderdagverblijven, die daarvoor de nodige begeleiding krijgen. 

 

Het Huis van het Kind ‘Ket in Brussel’ ontwikkelde zich, dankzij de steun van de VGC, tot 

een sterk samenwerkingsverband binnen de gezinssector in Brussel. De 8 lokale 

gezinsondersteunende netwerken brengen de lokale partners samen en zorgen voor een 

operationeel aanbod voor ouders en kinderen. In Schaarbeek zal het tweede ‘fysieke’ Huis 

van het Kind ‘Ket in Brussel’ openen. Het nieuwe Huis van het Kind zal een grote crèche met 

meer dan 60 inkomensgerelateerde kindplaatsen hebben, net als een ontmoetingsplaats 

Baboes, een consultatiebureau van Kind en Gezin en ruimtes voor oudergroepen. De 

kinderopvang heeft kindplaatsen die zijn voorbehouden voor kansarme gezinnen en biedt ook 

opleidings- en tewerkstellingskansen voor nieuwe medewerkers uit kansengroepen. 

 

Om de werking van de Huizen van het Kind verder te versterken, wordt het subsidiesysteem 

van de Vlaamse overheid hertekend. Als voorbereiding op deze nieuwe regelgeving, starten 

we een gebruikersbevraging op over de drempels die ouders ervaren om naar de 

Nederlandstalige consultatiebureaus in Brussel te komen. Onze ambitie en engagement 

blijven: méér ouders met (jonge) kinderen bereiken en hen op maat ondersteunen. 

 

De VGC evolueert mee met de steeds veranderende Brusselse samenleving en is een 

voortrekker in de vernieuwing in het gezinsbeleid. Om de pedagogische kwaliteit in de 

kinderopvang te meten, op te volgen en te verbeteren, voerde Kind en Gezin ‘Meten en 

Monitoren van de pedagogische kwaliteit Q’ in. We gaan hiermee praktisch aan de slag in de 

kinderdagverblijven. De entiteit Gezin ontwikkelde binnen haar ondersteuningsaanbod 

‘Opgroeien in Brussel’ een doe-spel voor leidinggevenden en pedagogische coaches, om met 

hun team de eigen pedagogische kwaliteit te evalueren. 
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We zetten niet alleen in op Educare (zachte overgang van kinderopvang naar 

kleuteronderwijs), de komende winter gaat ook ‘het labo’ van start. Leidinggevenden uit 

gezinsorganisaties en ondersteuners van de entiteit Gezin komen hier samen om ervaringen en 

noden in hun werking te delen. De ondersteuners kunnen zo nieuwe methodieken op maat 

ontwikkelen en die introduceren in de gezinsorganisaties.  

 

We werken verder aan de randvoorwaarden die ouderen in staat stellen om zo lang mogelijk 

thuis te blijven wonen. De 19 lokale dienstencentra (LDC) spelen een belangrijke rol in dat 

beleid. Dankzij de eerder ingevoerde structurele verhoogde financiering, kunnen ook de LDC 

die nog geen erkenning van de Vlaamse Gemeenschap hebben, zorgen voor een sterkere en 

meer kwaliteitsvolle omkadering van hun gebruikers. 

 

We maken werk van onze belofte om te investeren in kwaliteitsvolle welzijnsinfrastructuur. 

In Ukkel opende LDC Lotus zijn nieuwe lokalen. In 2019 is het de beurt aan vzw Zoniënzorg 

in Oudergem en Sint-Pieters-Woluwe. Tevens in 2019 komt vzw De Zeyp met LDC De 

Rotonde in Ganshoren aan bod. In de Stad Brussel komen LDC Forum en LDC Harmonie 

letterlijk in de steigers te staan. In Anderlecht zal LDC Cosmos verbouwen. 

 

Ook in de sector voor personen met een beperking moedigt de VGC de opstart aan van een 

structureel nieuw zorgaanbod in Brussel. Zo wordt in Neder-Over-Heembeek een centrum 

voor inclusieve dagbesteding mogelijk gemaakt en breidt het aanbod begeleid werken en 

inclusieve dagbesteding uit. Binnen deze sector stijgt de vraag naar niet-structurele zorg en 

omkadering. Daarom investeren we verder in een versterking van een aanbod binnen 

Rechtstreeks Toegankelijke Hulp (RTH), zowel bij Espero, Centrum Ambulante Diensten 

(CAD) Brussel, als bij Ado Icarus. Het gebouw van De Lork in de Artesiëstraat wordt 

afgewerkt en de Brailleliga start met verbouwingswerken. 

 

Uit het onderzoek van het project ‘Toegang’ blijkt dat niet alle jongeren het gevoel hebben dat 

ze hun vragen kunnen stellen aan het Jongeren Advies Centrum (JAC) Brussel. Om alle 

hulpvragen te kunnen registreren en opvangen, zijn er verschillende methodieken nodig. 

Daarom zal CAW Brussel een hedendaagse outreachende methodiek ontwikkelen, als 

aanvulling op de huidige werking.  

 

Met het project ‘Op stap met vaders’ ondersteunt de VGC vzw D’Broej bij het versterken van 

vaders in hun rol als vader, buurtbewoner en burger. Op die manier willen zij (on)rechtstreeks 

werken aan de versterking van de kinderen en de jongeren. Daarnaast ontwikkelt CAW 

Brussel, met steun van de VGC, een vormingspakket voor organisaties die buiten de 

jeugdhulpverlening werken met kinderen, jongeren en hun opvoedingsverantwoordelijken. De 

organisaties krijgen tools die hen versterken in het omgaan met hulpvragen en verontrustende 

situaties.  

 

Het is een continue uitdaging om het vrijetijdsaanbod zo toegankelijk mogelijk te maken. We 

blijven daarom zoeken naar inspiratie en nieuwe projecten om drempels weg te nemen. We 

versterken de Paspartoe door gerichte promotie, enthousiasmerende evenementen en een 

uitbreiding naar het VGC-sportaanbod. Voor het vrijetijdsaanbod bekijken we waar het 

inschrijf- en prijzenbeleid nog toegankelijker kan. 
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Armoede is een complexe problematiek. Medewerkers van de VGC-administratie kunnen 

daarom hun inzicht in de noden van maatschappelijk kwetsbare mensen versterken door een 

driedaagse stage bij organisaties uit de armoedesector. 

 

We verruimen onze blik op zoek naar meer ervaringen, kennis en tools. De VGC en de 

Brusselse bibliotheken zijn partner in het Erasmus+-project ‘Open the door for reading’, een 

Europees samenwerkingsverband tussen 5 steden. Het project ondersteunt beroepskrachten 

om lezen te introduceren en te bevorderen met en voor sociaal-maatschappelijk kwetsbare 

gezinnen en jonge kinderen. 

 

Bij deze ook een woordje omtrent Sport. We willen dat iedereen aan sport kan doen. Vanaf 

het najaar 2018 starten we met ‘Sport N Brussel’ trajecten rond taal, armoede en diversiteit. 

We bieden daarbij ondersteuning op maat voor de Brusselse sportclubs. 

 

We willen een antwoord bieden op de toenemende vraag naar een beweeg- en sportaanbod 

voor senioren in de lokale dienstencentra en we versterken de samenwerking met het Brussels 

Ouderenplatform (BOp). Voor kinderen en jongeren ontwikkelen we een aanbod in de 

initiatieven voor buitenschoolse opvang (IBO’s) en maken we werk van naschools sporten 

voor leerlingen van het Nederlandstalig onderwijs in Brussel. Samen met Logo (Lokaal 

Gezondheidsoverleg) Brussel proberen we de ‘zittende’ Brusselaars - waartoe wij 

ongetwijfeld behoren - aan het bewegen te krijgen met het project ‘Bewegen op Verwijzing’. 

 

Financiële en andere drempels naar sporten nemen we weg door de Paspartoe in te zetten en 

door een nieuw aanbod uit te werken in nauwe samenwerking met de verenigingen waar 

armen het woord nemen en de werkingen met maatschappelijk kwetsbare kinderen en 

jongeren.  

 

We identificeren ‘aandachtzones’ waarbinnen de medewerkers van ‘Sport N Brussel’ extra 

zullen focussen op het bereiken van kansengroepen, het contact met andere organisaties en het 

welbevinden van de ouders. We richten ook sportantennes op, onder meer in Nieuwland en 

Comenius. In die sportantennes kunnen Brusselaars informatie krijgen over en deelnemen aan 

een breed sportaanbod. 

 

Het blijft een speerpunt in ons beleid om schoolsportinfrastructuur open te stellen. We starten 

het sportseizoen 2018-2019 met de uitbating van 2 gloednieuwe sporthallen: Comenius, en de 

sportinfrastructuur op Campus Spoor West in Anderlecht. Comenius is, naar mijn mening, 

een magnifieke grote sporthal. In Anderlecht gaat het om een kleinere, maar minstens even 

mooie sporthal.  

 

‘Sport N Brussel’ verdiept haar kennis over de lokale sportnoden door omgevingsanalyses per 

gemeente op te stellen en door nauwer samen te werken met de gemeenschapscentra. Dat stelt 

ons in staat om nog gerichter te investeren. Met de experimentele formule ‘Sport in het Park’ 

strijken we neer in verschillende wijken in Brussel, met een kosteloos sportaanbod voor 

kinderen. 

 

Collega’s, ik besluit. In 2019 vieren we de 30ste verjaardag van de Vlaamse 

Gemeenschapscommissie. Wij grijpen het jubileum aan om het rijke aanbod van de VGC en 

het Nederlandstalige netwerk in de kijker te zetten.  
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Sinds 1989 is de VGC de draaischijf van de Nederlandstalige dienstverlening in Brussel. Ze 

wil mensen vooruithelpen door kwaliteitsvol onderwijs, door goede zorgvoorzieningen én 

door ruimte te scheppen voor vrijetijdsbesteding en ontmoeting. Openheid en verbondenheid, 

kansen maximaliseren, stedelijke innovatie en kwaliteit staan daarbij steeds centraal. 

 

Tijdens de lopende bestuursperiode hebben we zeer hard gewerkt om die doelstellingen waar 

te maken. We hopen dat de volgende meerderheid vanuit eenzelfde passie voor Brussel en 

haar inwoners beleid zal voeren. 

 

Voor het komende jaar vragen wij alvast uw vertrouwen in de beleidsverklaring die voorligt, 

die ons moet toelaten het ingezette werk af te maken.  

 

Bedankt. (Applaus op alle banken) 

 

Mevrouw Annemie Maes (Groen): Ik wil het College vooreerst bedanken voor het feit dat 

wij, net zoals de vorige jaren, een beleidsverklaring krijgen, dit in schril contrast met het 

Brussels Hoofdstedelijk Parlement en de Verenigde Vergadering van de GGC. Daar kiest de 

Regering er namelijk keer op keer voor om het parlementair jaar te starten zonder 

beleidsverklaring. Bij deze dank ik mijn collega’s alhier. 

 

Wij zijn momenteel bijna op het einde van de legislatuur. Wij hebben nog 7 maanden te gaan. 

Het moment van de waarheid is aangebroken: in deze beleidsverklaring klopt u uzelf op de 

borst. U vindt dat u goed bezig bent. U laat uitschijnen dat louter de reeds lopende werken 

netjes verder dienen te worden afgewerkt.  

 

Vanuit onze fractie erkennen we dat er inderdaad een aantal grote werken, die u een paar jaar 

geleden had aangekondigd, effectief plaatsvonden of in ontwikkeling zijn. Het bouwen van 

nieuwe scholen en de creatie van extra plaatsen in het lager en middelbaar onderwijs is zo’n 

voorbeeld. We erkennen dat de VGC al inspanningen gedaan heeft op het vlak van onderwijs. 

Wij merken anderzijds op, zoals u ook weet, dat de resultaten helaas ontoereikend blijven. 

Collega Bruno De Lille zal hier straks verder op ingaan.  

 

Het leek ons dan ook interessant om in het kader van deze beleidsverklaring nog eens terug te 

kijken naar de beloftes in het Bestuursakkoord ‘Goesting in Brussel’ van vier jaar geleden. 

Zoek de verschillen! 

 

Op vlak van Welzijn, het zwakkere broertje, kunnen wij vaststellen dat helaas, ook doorheen 

deze bestuursperiode, dit departement zwak is gebleven. 

 

Een van de meest acute uitdagingen is het nijpend tekort aan plaatsen in de kinderopvang. U 

ging maximaal inzetten op capaciteit. Wij moeten helaas, jaar na jaar, vaststellen dat deze nog 

steeds ruim onvoldoende is. Dit College is er nooit in geslaagd om nog maar in de buurt te 

komen van de inspanning die nodig was om de doelstellingen te halen. Het zal blijkbaar ook 

niet meer veranderen. 

 

De inhaalbeweging, waarover gesproken wordt, voor inkomensgerelateerde kinderopvang is 

inderdaad nodig, maar helaas ook niet genoeg. Volgens de cartografie zijn er, om de Vlaamse 

norm in Brussel te halen, in 2020 maar liefst 4.182 extra plaatsen nodig. Tevens zou er een 

masterplan komen om privé-initiatieven in de kinderopvang aan te moedigen. Waar is dat 

plan echter? Intussen zijn er minder initiatiefnemers dan voorheen.  
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Natuurlijk zijn we blij met elke nieuwe plaats die er wordt gecreëerd. Onze fractie steunt 

uiteraard de komst van een nieuwe crèche in Schaarbeek. Maar in een volgende regeerperiode 

zal het toch meer moeten zijn. 

 

Groen is blij met de aangekondigde inspanningen tegen luchtvervuiling. In het bijzonder  kan 

de zorg voor een gezond binnenmilieu in kinderdagverblijven onze goedkeuring wegdragen.  

Er was sprake van een kinderarmoedebestrijdingsplan. We hebben daar niet veel van gezien. 

Werd er op dat vlak vooruitgang geboekt? Waar zijn de beloofde extra plaatsen in de 

gehandicaptenzorg? Het zal dus wachten zijn op een volgend College dat echt goesting heeft 

in welzijn in Brussel. 

 

Over cultuur staat er, behalve de bestaande initiatieven als het ENTER festival, de versterking 

van Paspartoe en het Breugeljaar, weer bijzonder weinig  in de beleidsverklaring.  

 

De VGC heeft het steeds over samenwerking, complementariteit, partnerschap, ontmoeting, 

participatie. Daarom is het eigenaardig dat er amper gesproken wordt over concrete projecten 

met de Franse Gemeenschap, met de Cocof of met de federale culturele instellingen. Cultuur 

gaat over taalgrenzen heen en laat zich niet verengen tot slechts één bepaalde gemeenschap. 

Om net die ontmoeting en participatie te bewerkstelligen waar deze beleidsverklaring het ook 

over heeft, lijkt een samenwerking met de anderstalige gemeenschappen in een stad als 

Brussel nogal evident. Zo staat er niets over Brussel Culturele Hoofdstad zoals het in het 

oorspronkelijk bestuursakkoord werd aangegeven. Dit project wordt nu blijkbaar in 2030 in 

plaats van in 2020 gepland. Is de ambitie losgelaten om daar als VGC mee aan te bouwen?  

 

Er was destijds eveneens sprake van de organisatie van de Culturele Zomer van Brussel 

samen met de Franse Gemeenschap. Ook hier vragen wij ons af waarom er niets van in huis 

gekomen is.  

  

De oproep om gemeenschapscentra, samen met de overige VGC-infrastructuur, open te 

stellen tijdens de zomer voor jonge kunstenaars is op zich een boeiend initiatief. Het is echter 

jammer dat het pas volgend jaar op kruissnelheid komt. Wat bedoelt men overigens precies 

met zomer? Gaat het hierbij over één dan wel twee maanden? Is dit wel voldoende om het 

gebrek aan atelierruimte op te vangen? Zowel de jonge als minder jonge kunstenaars hebben 

nood aan atelierruimte. Echt duidelijk is het allemaal nog niet.  

 

In sommige gemeenten is meer dan 25% van de inwoners jonger dan 18 en 32% procent van 

de bevolking van het gewest is jonger dan 20. Dit is toch een zeer belangrijke, zeer diverse 

doelgroep. Maar wat is deze beleidsverklaring, op het vlak van het jeugdbeleid, toch een 

mager beestje.  

 

In het bestuursakkoord was een actieplan Jeugdinfrastructuur opgenomen, waarbij het College 

“minstens 1 permanent jeugdhuis in de Brusselse vijfhoek wou openen en vooral  minstens 1 

fuifzaal of urban youth center”. We zien dat het jeugdhuis DAR in de planning zit. Als ik het 

goed begrijp, is er dus maar een. Wat gebeurt er echter met de fuifzaal? We zijn intussen bijna 

een legislatuur verder. Waar blijft ze? 

 

In het Meerjarenplan Cultuur, Jeugd en Sport stond dat de VGC-jeugdraad proactief 

betrokken zou worden bij alle besluitvorming van de VGC met betrekking tot het jeugdbeleid. 

In deze beleidsverklaring wordt de VGC-jeugdraad echter zelfs niet vermeld. Laat staan dat 
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de door u beloofde oprichting van “een overkoepelende autonome gewestelijke jeugdraad die 

gemandateerde adviezen kan geven” er zal komen. In het meerjarenplan stond ook dat er naar 

een meer diverse samenstelling van participatieorganen zou worden gestreefd. Ook daarvan is 

weeral niets terug te vinden in deze beleidsverklaring.  

 

Op het vlak van media en bibliotheken rept deze beleidsverklaring weeral met geen woord  

over de Vlaams-Brusselse Media. Ik vind dat toch een beetje verrassend. Elke keer opnieuw 

wordt benadrukt dat dit zo belangrijk is en besteedt men er massa’s geld aan. Iedereen 

onderstreept deze visie. Als puntje bij paaltje komt heeft het College hier echter geen mening 

over of visie op.  

 

De beleidsverklaring maakt evenmin melding van de rol van Muntpunt. Het bibliotheekbeleid 

wordt maar heel eventjes aangekaart. Nochtans zijn dit belangrijke instellingen in het gewest.  

 

Wat de samenwerking met de Vlaamse Gemeenschap, het Vlaams Gewest en de Vlaamse 

gemeenten betreft, zou het College bindende afspraken maken over dotaties en decretale 

middelen. In se gaat het hierbij dus over de verhouding met de Vlaamse Gemeenschap. Die 

afspraken zijn er echter nog steeds niet. Er wordt nog steeds gediscussieerd over de 

Brusselnorm en de Brusseltoets. Deze zomer is er een Brusseldecreet in eerste lezing 

goedgekeurd. Hoe zit het daar nu mee? Wat is de reactie van het College hierop? Wat bedoelt  

het College met de mooie groeivoet vanaf 2020? 

 

Samenwerken betekent dat men naast de samenwerking met de Vlaamse Gemeenschap, ook 

gaat samenwerken met de Franse Gemeenschap, de Cocof, de GGC, de gemeenten en het 

Brussels Hoofdstedelijk Gewest. De beloofde samenwerking met het Brussels Hoofdstedelijk 

Gewest en de Cocof, waarbij men statistische gegevens zou verzamelen en delen en waarbij 

men over bepaalde thema’s interministerieel overleg zou hebben, lijkt niet echt te zijn 

opgestart. Waarom slaagt het College daar niet in? 

 

Ten slotte had het College beloofd dat de VGC de lokale mandatarissen zou ondersteunen. 

Zal dit er, in het laatste jaar van deze legislatuur, nog komen? Op zich kan dit, gezien de 

nakende  wissel in de gemeenteraden na oktober, heel interessant zijn. Ook op dit vlak had 

Groen graag wat meer informatie gekregen.  

  

Kortom, de Groen-fractie moet helaas weer vaststellen dat het, net als bij de uiteenzetting 

over het Bestuursakkoord 2014-2019 en net als bij de vorige beleidsverklaringen, al bij al een 

mager beestje blijft op het vlak van de concrete uitvoering van de doelstellingen en 

prioriteiten die het College zelf naar voren geschoven heeft.  

 

In een aantal domeinen zien we vooruitgang en realisaties. Elders lijkt het wel de trein der 

traagheid. Een aantal projecten wordt eenvoudigweg doorgeschoven naar de volgende 

legislatuur. Groen verwacht meer daadkracht en ambitie en wil niet dat de hete aardappel 

wordt doorgeschoven naar de volgende beleidsploeg.  

 

Groen zal daarom deze beleidsverklaring niet goedkeuren.  

 

Mevrouw Khadija Zamouri (Open Vld): Vooreerst wens ik het College te bedanken voor 

deze beleidsverklaring. Verder ook een woord van dank voor de VGC-diensten. Zij zorgen er 

toch maar voor dat alles hier netjes is opgelijst. Heel erg bedankt voor alles. 
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Bij het lezen van de beleidsverklaring valt het weer op dat het College primordiaal inzet op 

onderwijs. Dat is volgens ons de enige juiste keuze.  

 

De capaciteit werd deze legislatuur al verhoogd met 2.344 extra plaatsen. Het is de ambitie 

om dit aantal tegen volgend schooljaar op te trekken naar minstens 3.000. Als de geplande 

bouwwerken af zijn, wordt het aanbod verhoogd met 6.210 plaatsen in het basisonderwijs en 

4.541 plaatsen in het secundair onderwijs.  

 

We gaan het straks hebben over de afspraken die binnen de Vlaamse Regering gemaakt 

werden rond de inschrijvingen in onze scholen. Het benieuwt me natuurlijk te weten te komen 

wat de impact zal zijn van deze afspraken op de diversiteit van onze Brusselse klassen.  

 

Meer nog dan die afspraken is het gevoelig optrekken van het aantal beschikbare plaatsen in 

het Nederlandstalig onderwijs dé waarborg om zowel Nederlandstalige als anderstalige 

kinderen een kans te bieden op kwaliteitsvol onderwijs. De relevantie hiervan kan niet 

onderschat worden. Meer capaciteit is goed voor de toekomst van de kinderen. Een sterk 

Nederlandstalig onderwijs is de kritische factor bij uitstek om als Nederlandstalige overheid 

mee te bouwen aan het meertalige en diverse Brussel.  

 

Wat de Open Vld-fractie betreft, verdient het College hiervoor alleen al een staande ovatie. 

We gaan dit nu echter niet doen. Blijf maar zitten. Ik sta immers al recht. Met onze collega's 

van de andere fracties gaan we geregeld in fel debat over het beleid van het College. Dat hoort 

ook zo. Laat ons echter eerlijk zijn en erkennen dat het College met zijn duidelijke keuze en 

inspanningen voor meer capaciteit, de juiste keuze maakt.  

 

In dit verband sprak collegevoorzitter Guy Vanhengel in de beleidsverklaring over 2.344 

gerealiseerde plaatsen. In september 2019 worden dat er meer dan 3.000. In de toekomst is er 

sprake van 6.210 extra plaatsen in het basisonderwijs en 4.541 in het secundair onderwijs. Is 

het mogelijk om ons met betrekking tot deze cijfers ook een overzicht per gemeente te 

bezorgen? 

  

De inspanningen voor meer capaciteit zijn des te indrukwekkender omdat de inspanningen in 

het flankerend beleid eveneens onverminderd worden voortgezet. In de beleidsverklaring 

verwijst de collegevoorzitter onder meer naar de tweetalige lerarenopleiding, de permanente 

ontwikkeling en groei van het OCB, Baobab, BuitenSpel, de inspanningen en vormingen rond 

STEM en het werk van Abrusco.  

 

Met betrekking tot de tweetalige lerarenopleiding is het na één jaar uiteraard nog te vroeg om 

een definitieve stand van zaken te maken. Kan de collegevoorzitter ons toch al een voorlopige 

appreciatie geven. Hoe is het eerste schooljaar verlopen? Wat is het slaagpercentage? Werd er 

onderzoek verricht naar de bevindingen van leerkrachten en leerlingen? Uiteraard kan dit alles 

in een commissievergadering worden besproken.  

 

Ik ben zeer blij dat de werking van de vzw Tabora in deze beleidsverklaring aan bod komt. In 

een grootstad als Brussel is, net zoals in andere grootsteden, de uitstroom van jongeren uit het 

secundair onderwijs te groot. Het is daarom belangrijk om hen te blijven ondersteunen en te 

begeleiden om op eigen kracht de eindmeet te halen. Dat kan via allerlei examencommissies 

of, zoals dat heette, de middenjury. lk deel de analyse dat dit beter moet. Ik ondersteun de 

keuze om een eigen Brussels model uit te werken in de schoot van het OCB. Dit is een zeer 

belangrijk initiatief. Mag ik de collegevoorzitter dan ook vragen om ons hierover in de 
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Commissie voor Onderwijs en Vorming geregeld in te lichten? Alleen zo kunnen we op de 

hoogte blijven.  

 

De VGC toont zich met de Tienerschool nog maar eens een voorloper voor het 

Nederlandstalig onderwijs in Brussel. De zachte overgang van basis- naar secundair 

onderwijs, het uitstellen van de studiekeuze, het werken op talenten en de persoonlijke 

begeleiding van de leerlingen. Zowel als leerkracht als als moeder die haar kind op 1 

september heeft ingeschreven in deze Tienerschool, ben ik zeer blij met deze beslissingen van 

het College.  

 

Ik ben trouwens ook blij dat collegelid Bianca Debaets binnen haar bevoegdheden op 

dezelfde manier te werk gaat.  

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: Jamais par choc, toujours par ondulation. De raadsleden 

weten toch wie dit heeft gezegd? 

 

De heer Johan van den Driessche (N-VA) : Wijlen Jos Chabert. 

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: De heer Johan Van den Driessche kent zijn geschiedenis. 

Ik gebruik deze spreuk geregeld.  

 

Mevrouw Khadija Zamouri (Open Vld): Ik ben alvast tevreden dat de collegeleden deze 

spreuk kennen en gezamenlijk toepassen. Zachte overgangen vermijden immers zware 

ongevallen en helpen iedereen vooruit.  

 

In deze beleidsverklaring wordt terecht gesproken over de aandacht voor kwetsbare ouders in 

het onderwijs in het algemeen en het beleid rond Brede School in het bijzonder. Ik was in dit 

verband blij verrast met de Bruzz-reportage Samen voor Sam. Sam staat voor het fictieve kind 

in de Molenbeekse Vier Windenschool waarmee ouders en kinderen aan de slag kunnen ten 

voordele van ouders die het moeilijker hebben met de schoolfacturen. Sommige ouders 

storten extra geld voor Sam bij het betalen van hun schoolfactuur. Kinderen ondernemen 

acties die geld moeten genereren voor Sam. In se slaan de mensen zelf de hand aan de ploeg. 

Kent de collegevoorzitter dit project? Is de VGC hierbij betrokken? Is dit een good practice 

die navolging verdient?  

 

In de beleidsverklaring is ook sprake van duaal leren. Het duaal leren gaat officieel van start 

op 1 september 2019. Ook dit schooljaar is er voor Brusselse jongeren een aanbod van 26 

opleidingen duaal leren.  Dit systeem van alternerend leren creëert een win-win situatie voor 

zowel werkgevers, jongeren, het onderwijs als de samenleving in haar geheel. Mag ik vragen 

of de VGC die nieuwe leervorm blijft aanmoedigen en steunen? 

 

Ik deed maar een greep uit het goede onderwijsbeleid van het VGC-College. Ik beschouw dit 

beleid als complementair met het beleid op het vlak van het Deeltijds Kunstonderwijs van 

Vlaams minister Sven Gatz. Ik merk alvast bij mijn contacten met de academies veel 

tevredenheid over de aandacht en de middelen die Vlaams minister Sven Gatz vanuit zijn 

Brusselbeleid ter beschikking stelt van de Brusselse academies. Zo was er in 2018 een 

investering van meer dan 800.000 euro in uitrusting waarop alle Brusselse academies een 

beroep deden. Momenteel loopt een studie naar dringende investeringsnoden waarvoor in de 

toekomst een deel van de middelen van het Vlaams-Brusselfonds kunnen worden gebruikt. 
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Dan wil ik het nog even hebben over Cultuur, waarover er niet zo veel in de verklaring staat. 

Ik stel het op prijs dat de verklaring terecht verwijst naar het geslaagde ENTER festival in 

2018. Dit festival werd mogelijk gemaakt door de goede samenwerking tussen collegelid 

Pascal Smet en Vlaams minister voor Brussel, Sven Gatz. Zo moet dat ook zijn. Laten we 

burgers en gebruikers mee de werking, programmatie en invulling van cultuurhuizen bepalen. 

Festivals als ENTER, maar ook jaarprojecten zoals I have a dream van Zinnema zullen de 

diversiteit van de Brusselse podia en producties verhogen.  

 

Er is hier zojuist verwezen naar de zachte overgangen en het verzekeren van extra plaatsen bij 

de kinderopvang, bijvoorbeeld bij Baboes en andere instellingen. Het is goed dat het College 

daarop gefocust blijft. De inclusieve dagverzorging breidt uit. Daar zijn we zeer blij om. 

Zoals we ook blij zijn omdat de werking van de CAW’s in de commissie stof heeft doen 

opwaaien en vooral de outreachende werking ervan, weet u wel collega Grouwels? Dat 

daarvan nog dit jaar werk wordt gemaakt en dat het concrete vorm krijgt, verheugt ons. Dat 

betekent ook dat collegelid Bianca Debaets luistert als wij in de bevoegde commissie 

aandacht vragen voor een probleem. Bedankt daarvoor. 

 

Al die elementen hebben onze aandacht getrokken. Ik wil het College bedanken voor zijn 

doorzetting en harde werk tot de laatste snik en wens het een vruchtbaar werkjaar toe om al de 

zaken waar het mee bezig is, mooi af te ronden. Mijn fractie kan niet anders dan het College 

het volste vertrouwen te geven.  

 

De heer Johan Van den Driessche (N-VA): Ook dit jaar is er bij de opening van het 

parlementaire jaar een beleidsverklaring van het College. Deze beleidsverklaring werd ons 

ook dit jaar tijdig ter beschikking gesteld. Dat is een goede zaak. Ik wens het College te 

danken voor die vorm van respect. Dat staat in schril contrast met wat er gebeurt in het 

Brussels Hoofdstedelijk Parlement.  

 

In deze beleidsverklaring wordt verwezen naar het vernieuwd Brusseldecreet waarvan het 

ontwerp net voor het politieke zomerreces door de Vlaamse Regering in eerste lezing werd 

goedgekeurd. Met dat decreet wil de Vlaamse Gemeenschap haar relatie met de Vlaamse 

Gemeenschapscommissie op punt zetten. De VGC is al bijna dertig jaar het plaatsvervangend 

lokaal bestuur van de Vlaamse Gemeenschap in de negentien Brusselse gemeenten. Dit 

nieuwe decreet geeft de VGC meer slagkracht, maar tegelijk ook meer verantwoordingsplicht. 

En dat is goed, want geen verantwoordelijkheid zonder verantwoording. Zo kan de VGC op 

een efficiëntere manier vorm geven aan het Vlaams beleid in de hoofdstad. De Brusselse 

Vlamingen, alle Brusselaars en het Nederlandstalige karakter van de hoofdstad kunnen er 

alleen maar wel bij varen.  

 

De VGC krijgt door dit nieuwe decreet ook meer financiële slagkracht. Niet alleen groeit de 

dotatie die ze krijgt, de dotatie wordt ook decretaal verankerd en groeit elk jaar met 3,5 %. De 

Vlaamse Gemeenschap geeft de VGC aldus meer financiële zekerheid en toont zo nogmaals 

dat ze meer wil investeren in haar hoofdstad.  

 

Met het nieuwe Brusseldecreet krijgt de VGC van de Vlaamse Gemeenschap in totaal nu iets 

meer dan 50 miljoen euro aan middelen per jaar. Met die middelen kan ze natuurlijk niet 

eender wat doen. Daarom staat in het nieuwe Brusseldecreet dat de VGC samen met de 

Vlaamse Gemeenschap een overeenkomst moet sluiten die bepaalt op welke manier de 

middelen ingezet zullen worden. Zo kan de Vlaamse Gemeenschap erop toezien dat de 

middelen dienen om het Nederlandstalige karakter van de hoofdstad te versterken. Bovendien 
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stelt het decreet dat de Vlaamse ministers en collegeleden van de VGC jaarlijks moeten 

overleggen over het Vlaamse beleid in de hoofdstad. De afgelopen jaren was dat niet steeds 

het geval, en dat zorgde af en toe wel voor gemiste kansen. Conclusie: dit vernieuwde 

Brusseldecreet, eens gefinaliseerd, versterkt de band tussen Brussel en de rest van 

Vlaanderen. En dat is een goede zaak voor alle Brusselaars.  

 

Waar deze beleidsverklaring, en ik moet spijtig genoeg in herhaling vallen, echter tekort 

schiet, is op het vlak van de noden van de Vlaamse gemeenschap, de Vlamingen, de Brusselse 

Vlamingen, de Vlaamse Brusselaars en de Brusselaars die zich in dit stadsgewest bij voorkeur 

van het Nederlands willen bedienen. Hierbij zitten ook allen die op een laagdrempelige wijze 

in contact willen blijven met de Nederlandstalige/Vlaamse cultuur. Dit kan bijvoorbeeld 

gebeuren via de lokale gemeenschapscentra. Over dit alles bevat de beleidsverklaring weinig 

of niets. Ook te weinig of niets op het vlak van zorg in het Nederlands, over rusthuizen in het 

Nederlands, over steun aan Vlaamse jeugdbewegingen die momenteel een boost krijgen maar 

die ook voor grote uitdagingen staan, of over de steun aan het Vlaams verenigingsleven. Dit 

Vlaams verenigingsleven staat voor grote uitdagingen en moet zich herijken. Het verdient 

onze steun. In de beleidsverklaring is bovendien weinig of niets terug te vinden over 

voldoende laagdrempelige Vlaamse cultuuractiviteiten in de gemeenschapscentra of over de 

inbreuken op de taalwetgeving. 

 

Er zijn nog een paar zaken die ontbreken en waarvoor de N-VA het College vraagt het 

komende jaar iets te ondernemen. In het beleidsakkoord staat dat “de netwerking tussen alle 

Nederlandstalige mandatarissen uit de diverse bestuursniveaus in Brussel zal versterkt worden 

door de organisatie van een netwerkdag en het uitbouwen van een ondersteuning van lokale 

mandatarissen binnen de administratie van de VGC”. Ik vind het dan ook onbegrijpelijk dat 

Nederlandstalige gemeentemandatarissen hierbij niet werden betrokken. Niet alleen omdat de 

opdracht van de gemeenteraadsleden een pak zwaarder en complexer is geworden dan 

vroeger, maar ook omdat daardoor bepaalde gemeenten gewoon in de kou blijven staan. De 

N-VA vraagt dan ook met aandrang dat hierin verandering komt en dat met de installatie van 

de nieuwe gemeenteraden die lacune wordt opgevangen. 

 

In het bestuursakkoord staat eveneens dat er jaarlijks sectoroverleg zal worden georganiseerd 

met alle lokale mandatarissen die bevoegd zijn voor Nederlandstalige diensten en instellingen 

in de desbetreffende sector. Zulk overleg is zeer nuttig en gebeurt trouwens over de 

partijgrenzen heen met wisselende posities tussen meerderheid en oppositie. Het zou getuigen 

van openheid om de verslagen en conclusies te verspreiden bij alle Vlaamse 

gemeenteraadsleden. Ook op dat punt vraagt de N-VA dat er verandering komt.  

 

De N-VA spreekt ook de hoop uit dat de uitrol van het N-logo over het Nederlandstalige 

netwerk van diensten en voorzieningen met meer kracht wordt voortgezet. Zowat een jaar 

geleden bleek dat van de 163 aangeschreven diensten en voorzieningen er 147 niet hadden 

gereageerd. We hopen dat die uitrol wordt opgevolgd en ertoe leidt dat bij elke 

Nederlandstalige instelling binnenkort het N-logo uithangt. 

 

Tenslotte stel ik vast dat er in de beleidsverklaring geen woord over BRUZZ staat. Dat is voor 

ons ongehoord. Om al deze redenen, en ook om deze die nog door mijn twee collega’s zullen 

worden geformuleerd, zal de N-VA-fractie de beleidsverklaring niet goedkeuren.  

 

Mevrouw Hannelore Goeman (sp.a): Bedankt, waarde collegeleden, voor de laatste 

beleidsverklaring van deze legislatuur. Zo'n laatste verklaring is natuurlijk altijd ergens een 
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bilan, maar ik ben bijzonder blij te merken dat de ambitie, de goesting om verder werk te 

maken van een sterke VGC er nog altijd van af spat. Of zoals te lezen staat in de inleiding: 

"samen stad maken met oog voor kwaliteit, groei, gelijke kansen en stedelijke vernieuwing". 

Ik had het zelf niet beter kunnen zeggen. Dat zijn stuk voor stuk dé speerpunten waarop alle 

VGC-beleid moet worden afgestemd. Het is voor ons bijzonder belangrijk dat de VGC blijft 

inzetten op kansen voor alle Brusselaars die het Nederlands een warm hart toedragen. Dat 

betekent dat we moeten blijven groeien, bijkomende, maar natuurlijk ook kwalitatieve 

plaatsen en aanbod creëren, al moeten daar natuurlijk dan de correcte middelen vanuit 

Vlaanderen voor worden vrijgemaakt. Ik kom daar straks op terug in het kader van het nieuwe 

Brusseldecreet.  

 

We moeten ook durven blijven innoveren om gepaste dienstverlening te bieden op maat van 

onze uitdagende stad. De VGC is altijd een voortrekker geweest, een overheid die als geen 

ander durfde te experimenteren met nieuw beleid voor een publiek dat veel diverser en 

jammer genoeg ook kansarmer is dan in veel steden in ons land. Die laboratoriumfunctie 

moeten we absoluut blijven opnemen: wat hier werkt, kan een inspiratie zijn voor anderen. 

Maar laten we het eerst over groei hebben.  

 

De capaciteitsuitbreidingen zijn indrukwekkend, zowel bij de scholen als bij de 

kinderdagverblijven. Voor de scholen gaat het, als alles is afgewerkt, in totaal over 6.210 

plaatsen in het basisonderwijs en meer dan 4.500 plaatsen in het secundair onderwijs. De 

inhaalbeweging bij de kinderdagverblijven voor inkomensgerelateerde plaatsen is er ook 

gekomen, al blijft dat een werk dat moet worden voortgezet.  

 

De nieuwe infrastructuur voor bepaalde gemeenschapscentra zal ervoor zorgen dat ook daar 

meer mensen elkaar kunnen ontmoeten. Deze legislatuur zullen zes gemeenschapscentra 

volledig of zeer grondig vernieuwd zijn. Dit wil zeggen 1/4 van het volledige patrimonium: 

den Dam, de Rinck, het Huys, Lendrik, de Zeyp en ook de Comeniussite, waar veel nieuwe 

ruimte voorzien is voor gemeenschapscentrum de Platoo. 

 

Daarnaast staan ook de vernieuwing van de Vaartkapoen en het Elzenhof op de rails. 

Bovendien ben ik ook blij dat tijdens deze legislatuur in meer middelen wordt voorzien voor 

allerhande, maar niet minder noodzakelijke ingrepen in functie van veiligheid, 

toegankelijkheid en verduurzaming van onze centra. 

 

Het gaat niet alleen om nieuwe of vernieuwde gebouwen, het zullen ook multifunctionele 

gebouwen zijn. Dat aspect is voor ons cruciaal. Hoe meer we onze schaarse ruimte kunnen 

delen, hoe beter. Onze gebouwen mogen geen eilanden zijn, maar moeten in interactie staan 

met de buurt. We juichen het toe dat het College daar actief werk van maakt, onder meer door 

de sportinfrastructuur van scholen open te stellen of via de gemeenschapscentra waar tijdens 

de zomer kunstenaars de kans krijgen om sommige ruimtes te gebruiken als atelier, 

repetitieruimte of werkplek. 

 

Brussel is inderdaad een broedplaats voor jong en minder jong talent. Dat is nog maar eens 

gebleken tijdens het fantastische ENTER festival. We zijn daarom bijzonder blij dat de VGC 

zorgt voor ruimte, maar ook voor kansen zodat jongeren en burgers in de algemene zin van 

het woord hun talenten en ideeën maximaal kunnen ontwikkelen. Ik denk hierbij aan À Fonds, 

bruzz-it, en zo meer. 
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Het tweede speerpunt van de beleidsverklaring is kwaliteit. Natuurlijk mag de kwantiteit nooit 

ten koste van de kwaliteit gaan. Het is een heel goede zaak dat de VGC ook in de toekomst 

volop wil blijven investeren in mensen die zich elke dag in onze scholen en kinderdag-

verblijven inzetten. Het is absoluut noodzakelijk dat er voldoende gekwalificeerd en 

gemotiveerd personeel is dat weet in te spelen op de stedelijke realiteit van een grootstad als 

Brussel. Ook hierbij verheugd het ons dat de VGC de ambitie heeft een echte laboratoriumrol 

te spelen door werk te blijven maken van nieuwe manieren om personeel voor 

kinderdagverblijven aan te trekken, te stimuleren, te ondersteunen en ze ook hier te houden. 

Dat is mogelijk door samen te werken met externe organisaties zoals Actiris, door extra 

taalondersteuning en door alternatieve trajecten voor leraren op te zetten. Hopelijk wil de 

Vlaamse Regering ook verder nadenken over middelen om het beroep van leerkracht 

aantrekkelijker te maken.  

 

Werken aan kwaliteit betekent voor ons werken aan innovatie. Ik lees daarom met veel plezier 

dat de VGC blijft inzetten op de traditie van onderwijsvernieuwing met projecten zoals de 

tienerscholen, maar ook Educare voor een zachte overgang tussen kinderopvang en 

kleuteronderwijs. Ik denk ook aan de projecten rond datageletterdheid en de ambitie om, 

samen met de betrokkenen, te bekijken hoe we van elke school een Brede School kunnen 

maken.  

 

En dan is er uiteraard de veelbesproken tweetalige lerarenopleiding. In tegenstelling tot een 

aantal aanwezigen hier, zijn en blijven wij een grote fan. Tweetaligheid is de toekomst van 

ons gewest.  

 

Kwaliteit en innovatie moeten voor ons trouwens ook altijd in het teken staan van gelijke 

kansen. Dat is meteen het derde ijkpunt van deze beleidsverklaring. We moeten blijven 

innoveren om ouders van kwetsbare kinderen mee te krijgen. Daarom zijn we blij dat het 

project rond scholen van Tubora vzw op maat van Brussel wordt hernieuwd, samen met het 

OCB, en dat er een samenwerking komt tussen het CAW en het OCB om bestaande 

initiatieven rond ouderbetrokkenheid zoals de schoolpoortwerking, te stroomlijnen. Ik zal de 

resultaten daarvan zeker goed opvolgen. Het moet trouwens de bedoeling zijn dat de VGC 

ook het CAW stimuleert en blijft stimuleren om zich in te bedden in bredere netwerken en 

zoveel mogelijk samenwerkt met andere partners uit de sector, ook langs Franstalige kant.  

 

Wie gelijke kansen zegt, zegt ook Paspartoe, het VGC-instrument om mensen in armoede 

beter te laten participeren aan cultuur en sport. Ik ben zeer benieuwd naar de laatste cijfers.  

 

Wat gelijke kansen betreft is last but not least de toegankelijkheid van onze zorgvoor-

zieningen voor alle Brusselaars een belangrijk punt. Dat geldt in de eerste plaats voor de 

lokale dienstencentra die een verhoogde structurele financiering hebben gekregen. Dat vinden 

wij uiteraard een goede zaak. Maar tegelijk stel ik vast dat het nieuwe Vlaamse 

woonzorgdecreet dat in de steigers staat, niet enkel een verplichte erkenning invoert voor de 

dienstencentra, wat we goed vinden, maar ook werkpunten zoals de sociale cohesie van de 

buurt versterken, werken op maat van de wijk, netwerken uitbouwen, gebruikers ondersteunen 

om hun zelfredzaamheid te versterken, en een lokaal sociaal beleid ontwikkelen en uitvoeren.  

 

Al deze extra opdrachten vergen natuurlijk extra middelen. Hierbij moeten we zeker naar 

Vlaanderen kijken. We weten uit onze vorige besprekingen dat binnen Welzijn de 

begrotingsnorm van 5% niet wordt gehaald. Ik wil u dus expliciet vragen, collegelid Bianca 

Debaets, bij Vlaanderen te blijven aandringen op extra investeringen in de welzijns- en 
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zorginfrastructuur van Brussel, bijvoorbeeld voor de dagverzorgingscentra. Of door na te 

gaan hoe we de Vlaamse thuiszorgdiensten ook financieel aantrekkelijker kunnen maken voor 

Brusselaars.  

 

Toegankelijkheid betekent voor ons dat elke Brusselaar de keuze heeft om gebruik te maken 

van het Nederlandstalige zorgaanbod en dat het voor iedereen betaalbaar blijft. Ik blijf in dat 

verband bezorgd over de impact van de VSB en de invoering van het zorgticket in Brussel. Ik 

ben niet alleen, ook de sector maakt zich zorgen. Ook met alle aanpassingen die al zijn 

gebeurd, dreigt de VSB een hele groep Brusselaars in de toekomst uit te sluiten. Ik hoop dat 

de collegeleden dit met hun Vlaamse collega’s blijven opvolgen en bespreken.  

 

Nu ik het toch heb over de verhouding tussen Vlaanderen en de VGC, maak ik van de 

gelegenheid gebruik om ook iets over het nieuwe Brusseldecreet te zeggen. Dat werd voor de 

zomer in eerste lezing goedgekeurd en er wordt ook kort naar verwezen in de inleiding van de 

beleidsverklaring. Dat lijkt me logisch want dit nieuwe Brusseldecreet wordt een nieuwe 

mijlpaal in de relatie tussen Vlaanderen en de VGC. Het regelt niet alleen de financiering van 

de VGC maar legt ook de doelstellingen en de manier van samenwerken voor de toekomst 

vast. Ik heb het document met een dubbel gevoel gelezen.  

 

Enerzijds zijn we blij dat er een indexatie komt van toch bijna alle middelen, anderzijds krijg 

ik bij het lezen van het ontwerpdecreet de indruk dat de, nochtans vanzelfsprekende, 

indexering aan voorwaarden wordt gekoppeld die de facto op de autonomie van de VGC 

afdingen. We zijn wel een geprivilegieerde partner van de Vlaamse overheid, maar wel nog 

steeds een autonoom bestuur en daar mag niet op worden ingeboet. Concreet heb ik het over 

een reeks bepalingen die vooral voor extra planlast zullen zorgen terwijl wij al jaren voor 

planlastvermindering pleiten.  

 

Zo vraagt het ontwerpdecreet dat de VGC een meerjarenplan met duidelijke doelstellingen 

zou opstellen. Dat lijkt ons een goede manier om duidelijk en systematisch te werken, maar ik 

stel me wel de vraag waarom het nodig is om daarbovenop ook nog per legislatuur een 

overeenkomst af te sluiten. Wat moet er dan nog in die overeenkomst worden afgesproken? 

Hoe ver gaat dat? We zien dat er zelfs sancties zijn verbonden aan het niet afsluiten van een 

dergelijke overeenkomst. Dat lijkt ons zeer verregaand. De vraag rijst dan of er op dezelfde 

manier met de Vlaamse gemeenten zal worden gewerkt. We vinden samenwerken en 

overkoepelende doelstellingen zeker goed, maar oneindig beleidsdocumenten produceren en 

strakke sancties opleggen moeten worden vermeden, tenminste als we de dynamiek van de 

VGC willen behouden.  

 

Het nieuwe Brusseldecreet formuleert ook de doelstellingen van de dotatie aan de VGC. Ik 

lees: “het bevorderen van de kennis van het Nederlands en het tegengaan van dualisering in 

het tweetalig gebied Brussel Hoofdstad en op gemeenteniveau.” Ik denk dat de VGC op dit 

moment meer doet en ook zeer belangrijk werk levert als het om gemeenschapsvorming en 

sociale cohesie gaat. Er zou een derde doelstelling aan het Brusseldecreet kunnen worden 

toegevoegd en ik hoop dat de Vlaamse Regering dit ter harte zal nemen.  

 

Tot slot hebben jullie ook gezien dat er deze ochtend door het ACOD actie werd gevoerd. Dat 

verontrust mij natuurlijk ten zeerste. Blijkbaar zitten de besprekingen over een sociaal 

akkoord in het slop en is er toch een probleem met de werkdruk en de pensioenen van alle 

niet-statutaire ambtenaren, vooral het laagste niveau. Zeker voor wie in nepstatuten heeft 

gewerkt en voor de invulling van het personeelsbestand. De voorbije twee jaar heb ik 
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daarover geregeld vragen gesteld omdat mij ter ore kwam dat sommige personeelsleden op 

hun tandvlees zaten. Telkens werd mij verzekerd dat er geen probleem was. Ik ben dus toch 

onaangenaam verrast nu te moeten vaststellen dat dit niet, of minstens niet helemaal, klopt. Ik 

ben dus zeer benieuwd of het College op de hoogte is van de moeilijke onderhandelingen over 

een sociaal akkoord, wat hun reactie is en hoe ze een oplossing zien. 

  

Ik ben zeer tevreden over het werk dat door de VGC wordt geleverd, maar we moeten de 

mensen die dat elke dag waarmaken, ook soigneren. De VGC is goed bezig, een deftig sociaal 

akkoord zou het werk helemaal afmaken. 

 

De heer Paul Delva (CD&V): Vier jaar geleden ging deze VGC-legislatuur van start met een 

Bestuursakkoord ‘Goesting in Brussel’ en tientallen beleidsvoorstellen. We kunnen vandaag 

vaststellen dat het gros van deze voorstellen inderdaad uitwerking heeft gekregen. Maar het 

werk is nog niet helemaal af en ik wens het College van de VGC nog veel ambitie en 

daadkracht toe voor dit laatste jaar van de legislatuur.  

 

De collegevoorzitter zei het al, de VGC is een kleine speler in Brussel, maar voor heel veel 

inwoners, zowel Nederlandstaligen als anderstaligen, een heel belangrijke en vooral heel 

nabije speler. Dat zit ingebakken in de ontstaansgeschiedenis van de VGC. We mogen nooit 

vergeten, zeker niet in de Raad van de VGC, dat de VGC van onderuit, vanuit het werkveld is 

ontstaan en via de NCC geworden is tot wat het vandaag is. De VGC biedt de stad vandaag 

zuurstof, een pak nieuwe projecten en een open blik. We moeten dat koesteren en er fier op 

zijn.  

 

Wat het Brusseldecreet betreft, leg ik nog wat andere accenten. Het decreet is in eerste lezing 

vlak voor de zomer goedgekeurd. Het heeft tot doel het partnerschap tussen Vlaanderen en de 

VGC te versterken. Dat zou een evidentie moeten zijn, maar we weten dat het niet altijd zo is. 

In het document valt op dat zeer sterk de nadruk wordt gelegd op de samenwerking die nodig 

zal zijn tussen de VGC en de gemeenten in Brussel. Dat is een nagel waar ik in de VGC al 

jaren op klop. De VGC moet een brug vormen tussen de Vlaamse overheid en de Vlaamse 

gemeenten. Er staat expliciet dat de VGC door haar expertise en terreinkennis de Brusselpoort 

van Vlaanderen is. Dat is een mooie erkenning van de VGC: “de brug tussen de Vlaamse 

overheid en de lokale besturen”. Een beetje verder staat er: “de VGC moet minimum 8 

procent van haar dotatie voor de Brusselse gemeenten bestemmen voor de realisatie van een 

lokaal duurzaam Vlaams gemeenschapsbeleid.” Er wordt dus veel actiever ingezet op een 

samenwerking  tussen de VGC en de gemeenten. Voor sommige gemeenten is dat een heikele 

opdracht, maar het is de enige weg. 

 

Wat Onderwijs en Cultuur betreffen, zijn er sinds het begin van de legislatuur zeer veel 

plaatsen gerealiseerd zowel in het basis- als in het secundair onderwijs in een goede 

samenwerking tussen de Vlaamse Gemeenschap en de VGC. We willen deze inspanningen 

toejuichen. Ook de inspanningen voor het inzetten op PPS-projecten werpt vruchten af, met 

snelle resultaten tot gevolg. Een mooi voorbeeld hiervan is de Comeniusschool in 

Koekelberg. We beseffen wel dat het werk verre van af is en dat capaciteitsuitbreiding voor 

de komende jaren een enorme uitdaging blijft.  

  

Scholen zijn belangrijke antennes in een wijk. We willen nog meer zien dat de beschikbare 

infrastructuur maximaal en breed voor de buurt wordt opengesteld. Vlaams minister Hilde 

Crevits heeft reeds enkele subsidieoproepen gedaan om schoolsportinfrastructuur ook 

naschools ter beschikking te stellen. Telkens tekenden ook Brusselse scholen in. Niet alleen 
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sportinfrastructuur, maar ook klaslokalen of refters kunnen nog meer worden gedeeld. Ook in 

de beleidsverklaring vinden we terug dat het rendement van bestaande infrastructuur door 

slim gebruik moet worden verhoogd. We hopen dat het College voor het einde van deze 

legislatuur nog concrete initiatieven in die richting kan ondernemen.  

 

Een woordje over de instructietaal op onze scholen, het Nederlands. Een basisvoorwaarde op 

schoolsucces in ons onderwijs is de kennis van het Nederlands. Dat niveau is vaak nog te 

laag. Sommige kinderen spenderen hun eerste levensjaren thuis, en niet zelden in een 

anderstalige omgeving. Daar is natuurlijk niets op tegen, maar kinderen die nooit in aanraking 

komen met het Nederlands en dan op een Nederlandstalige school aankomen zullen een grote 

kloof ervaren, dat kan niet anders. Die kloof kan gevaarlijk zijn, want ze kan het begin zijn 

van een achterstand die soms nooit meer ingehaald wordt. Wij vragen dat er werk wordt 

gemaakt van een betere en adequate structurele screening van het taalniveau van leerlingen, 

zowel in het basis- als in het secundair onderwijs.  

 

Ik verwijs naar het Vlaams decreet hierover, dat ook, per leerling die dit nodig heeft, in een 

aangepast taaltraject voorziet. Daar wordt in deze beleidsverklaring niet op ingegaan. We 

kennen het verhaal: de scholen zijn hier vrij. Ze vullen voor zichzelf in hoe ze nieuwe 

leerlingen screenen en op weg helpen. Voor ons zit daar vandaag echter te weinig lijn in. We 

zijn er voorstander van om dit in Brussel iets stringenter te maken, in het belang van alle 

onderwijspartners: de scholen en leerkrachten, de ouders en de kinderen. We vragen dat die 

decretale voorzieningen over taalscreenings en -trajecten opgevolgd worden.  

 

We zijn tevreden met de inspanningen die geleverd worden om vroegtijdige schooluitval 

tegen te gaan. De samenwerking tussen de VGC en de 3 CLB’s (de zogenaamde triptiek) is 

hier cruciaal en heeft geleid tot het Kans Centraal Meldpunt Brussels. Dit meldpunt sluit over 

enkele maanden zijn eerste werkjaar af. We komen hier later in de Commissie voor Onderwijs 

en Vorming op terug.  

 

In het bestuursakkoord werd opgenomen dat ook de gemeenten zouden betrokken worden in 

de strijd tegen schoolverzuim en vroegtijdige schooluitval. We hopen dat hierin ook nog 

stappen gezet kunnen worden.  

 

Als laatste aandachtspunt binnen het domein Onderwijs wil ik het hebben over het 

leerkrachtenbestand en het leerkrachtentekort in onze scholen. We weten allemaal dat een 

percentage leerkrachten het Brussels onderwijs snel verlaat. In de beleidsverklaring laat de 

collegevoorzitter verstaan nieuwe, aanvullende initiatieven te willen ontwikkelen om 

voldoende nieuwe leerkrachten aan te trekken. Zeer recent, in mei dit jaar, hadden we 

hierover nog een discussie in de bevoegde commissie. Ik ga daar niet dieper op in. Maar als 

we het succesverhaal van onze Vlaamse scholen in Brussel verder willen uitbouwen, wordt 

dat een enorme uitdaging. 

 

Nog een woordje over Cultuur, Jeugd en Sport. Ik steek van wal met de gemeenschapscentra. 

We waren heel enthousiast met het ENTER-project dat plaatsvond in vier gemeenschaps-

centra. Ik vroeg vorig jaar hoe het project verder zou uitwaaieren naar de andere 

gemeenschapscentra en het collegelid bevestigde dat de praktijkervaring inderdaad zou 

worden gedeeld. We zijn dan ook tevreden dat we in de beleidsverklaring kunnen lezen dat dit 

proces ondertussen aan de gang is. Wordt de vzw Demos daar ook nog verder in 

meegenomen? Zijn andere gemeenschapscentra vragende partij om op eigen initiatief een 

gelijkaardig project te organiseren? Over welke centra gaat dat dan? We lazen dat er 
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initiatieven zullen genomen worden om jongeren vaker in de gemeenschapscentra te krijgen. 

We beseffen dat dit geen gemakkelijke taak is en zijn enthousiast over het feit dat er een 

samenwerking met JES vzw opgestart zal worden.  

 

Ik blijf ervan overtuigd dat ouders van kinderen die naar een Nederlandstalige school gaan in 

Brussel, een doelpubliek vormen dat we vandaag nog te weinig aanspreken. Het gaat over 

duizenden mensen, vaak anderstaligen, die een bewuste positieve stap hebben gezet naar het 

Nederlands en naar onze gemeenschap. We moeten met onze gemeenschapscentra nog 

bijkomende inspanningen doen om dat doelpubliek concreet te bereiken. 

 

Vorig jaar zijn we begonnen met een traject rond de bibliotheken. We hadden enkele 

bibliothecarissen te gast en bezochten De Krook in Gent. Beide activiteiten bezorgden ons 

nieuwe inzichten. We vragen ons af hoe dit verhaal nu verder zal lopen om tegen het einde 

van de legislatuur te komen tot een gedragen en gedeelde visie voor de Brusselse 

bibliotheken. Welke richting willen en zullen we uitgaan? 

 

Het spreekt voor zich dat we blijven steun vragen voor het Vlaams verenigingsleven. We 

hebben een rijk sociaal-cultureel leven. Laat ons nooit vergeten dat dit een van de beste 

instrumenten is om eenzaamheid tegen te gaan. Daarover wordt te weinig gepraat in het 

Parlement en in de VGC. Het feit dat er zoveel mensen in volledig isolement leven in onze 

stad is een van de grootste kwalen die we moeten bestrijden. Al dan niet traditionele 

verenigingen kunnen daarin een belangrijke hefboom zijn.  

 

We hadden vorig jaar in de begrotingsdocumenten gelezen dat er werk gemaakt zou worden 

van sportantennes. We lezen nu dat dit onder meer zal opgestart worden in Nieuwland en 

Comenius. Hoe zullen deze antennes er concreet uitzien?  

 

We kijken geboeid naar het initiatief Sport in het park. We hebben gezien dat dit in de 

zomermaanden enkele keren tot stand gekomen is. Het initiatief gaat in de richting die we zelf 

ook uit willen: een kosteloos sportaanbod voor kinderen in verschillende wijken van de stad. 

Is het de bedoeling dat dit project enkel een tijdelijk aanbod blijft of kijkt men ook richting 

vaste formules? 

 

Nog een woord over de Brusselse media die niet vermeld worden in de beleidsverklaring. We 

hebben daar onlangs een interessante hoorzitting over gehad. Ik blijf bezorgd, niet over de 

inhoud van die media, maar wel over het bereik ervan, met name het adressenbestand van 

Bruzz. Dat bestand slinkt en heel veel jonge mensen die vanuit Vlaanderen naar Brussel 

komen, al dan niet met kinderen, zitten vandaag niet in dat bestand. We moeten er dus voor 

zorgen dat we naast de content – en die is goed – ook het bereik onder de loep houden. 

BRUZZ werkt goed en levert prima producten af, maar bereikt de krant vandaag wel het 

publiek dat zij verdient? 

 

Los van alle concrete, waardevolle initiatieven en projecten waarover we dit jaar gaan praten, 

zal de relevantie en de efficiëntie van de VGC de komende jaren ook afhangen van de 

samenwerking met onze gemeenten. De VGC zal, meer dan vroeger, uit zijn veilige Vlaamse 

en Vlaams-Brusselse cocon moet kruipen. We zullen het soms moeilijke debat moeten 

aangaan met elk van de negentien gemeenten. Voor een kleine organisatie als de VGC is dat 

een titanenwerk, maar er is geen andere weg. 
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Ik wens het College van de VGC een sterk werkjaar in de lijn van de vorige jaren. Ik hoop dat 

de VGC verder kan bijdragen aan de uitbouw van Brussel als een warme en solidaire stad, 

waar kernwaarden als respect en verdraagzaamheid centraal staan en mensen bij elkaar 

brengen. 

 

Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA): Ik wil eerst mijn collega’s bedanken om mij te laten 

voorgaan. We hebben namelijk een afspraak bij BRUZZ, en BRUZZ bepaalt wanneer de 

gemeenten aan bod komen. Daarom moeten er helaas 3 Schaarbekenaren vroeger vertrekken. 

 

Ik maak mij ongerust over enkele punten. Ten eerste, de steun aan de Vlaamse verenigingen 

hier in Brussel, vaak vrijwilligersverenigingen die al onze steun verdienen. De politiek is nu 

blijkbaar om verenigingen op te leggen om een breder publiek te bereiken of om opvallend 

aanwezig te zijn in de stad en speciale links te leggen, zoals kaartersverenigingen voor 

senioren die de hiphoppende jeugd moeten bereiken. Dat is wat op flessen getrokken, maar 

die vrees leeft wel bij de Vlaamse verenigingen. Projecten die vroeger wel steun kregen en 

een breed publiek bereiken, zoals het Meiboomfestival, krijgen vandaag geen steun meer. Zij 

voelen zich in de steek gelaten. Ze krijgen geen geld meer, ze krijgen de mensen die steun 

geven nooit te zien en ze krijgen geen antwoord op hun brieven. Dat is een jammerlijke 

tendens, want ze verdienen alle steun, ook een proactieve steun vanuit de VGC. Ik vraag aan 

het collegelid daarom om ook die Vlaamse verenigingen serieus te nemen, en niet alleen de 

hippe jonge Brusselaars. Beleid moet niet gevoerd worden volgens eigen smaak. Zo krijgen 

puur Engelstalige projecten wel steun en bepaalde Vlaamse, die ook een breed publiek 

bereiken en in dezelfde sfeer werken, er dan weer geen. Braziliaanse percussiegroepen zonder 

enige Nederlandstalige link krijgen bijvoorbeeld wel steun. Ik ben daar blij om, maar daar 

gaat het niet om. Ik voel wel de ongerustheid bij veel Vlaamse verenigingen, wanneer ik met 

hen spreek. 

 

Collegelid Pascal Smet: De Meiboom is van Stad Brussel. Geef mij voorbeelden van 

verenigingen die ons geld vragen en het niet zouden krijgen. 

 

Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA): De Federatie van de Vlaamse Verenigingen van het 

Brussels Hoofdstedelijk Gewest. Die voelen zich in de steek gelaten. Die hebben 

verschillende verenigingen onder hun hoede. 

 

Collegelid Pascal Smet: Welke federatie? Ik ken die niet, kunt u dat herhalen? 

 

Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA): De FVK-BHG. De Federatie Vlaamse 

Koepelvereniging van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. 

 

Collegelid Pascal Smet: Federatie Vlaamse Koepel van Brusselse verenigingen? Dat is iets 

raar. 

 

Stefan Cornelis (Open Vld): Wat organiseren die? 

 

Collegelid Pascal Smet: Zeg dat nu eens opnieuw. De Federatie van Vlaamse Verenigingen 

van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest? (Samenspraken) 

 

Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA): De FVK-BHG. Ze hebben een website, het feit dat 

het collegelid ze niet kent, zegt genoeg. Ik zal het u doorgeven. 
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Mevrouw Annemie Maes (Groen): Hoe komt het dat niemand ze kent? Vanwaar komt die 

federatie? Bestaat die federatie al lang? 

 

Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA): Het is een koepel waaronder verschillende 

deelorganisaties vallen. Er is zelfs een briefwisseling met collegelid Pascal Smet, maar ze 

krijgen geen antwoord. 

 

Collegelid Pascal Smet: Ik ga dat onmiddellijk eens bekijken. (Rumoer) 

 

Mevrouw Brigitte Grouwels (CD&V): De Federatie van Vlaamse Kringen, de FVK, 

overkoepelt onder meer verenigingen als West-In Jette en West-In Koekelberg. 

 

Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA): Inderdaad, al die organisaties. 

 

Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA): Het 2de punt gaat over sportinfrastructuur. Het 

College wil dat iedereen kan sporten. Ik hoop dat het weet dat dit niet altijd kan. We hebben 

niet alleen een gebrek aan sportinfrastructuur, er is ook een gebrek aan Nederlandstalige 

sportclubs. Wie een woordje Frans spreekt, kan meestal wel sporten, maar in het Nederlands 

lukt dat niet altijd. Uiteraard ben ik tevreden dat er nu 2 nieuwe schoolsportinfrastructuren 

opengaan, maar hoe zullen die naschools worden ingevuld? Zal dat met een eigen VGC-

aanbod gebeuren of met sportclubs? 

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: Dat zal zoals in de sporthal E. Hiel gebeuren. 

 

Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA): Maar daar wordt het allebei aangeboden; een aanbod 

van de VGC én van sportclubs, zoals de basketbalclub of andere Nederlandstalige sportclubs. 

Is het College erin geslaagd om nieuwe sportfederaties of sportverenigingen in die zalen te 

krijgen, want daar is nood aan in Brussel.  

 

Naast deze 2 nieuwe infrastructuren vraag ik mij af of er nog andere infrastructuren zijn die 

bijkomend opengesteld zullen worden. Wordt eraan gewerkt om ook daar een naschools 

sportaanbod te creëren?  

 

Wat er in de tekst over het sportkadaster staat, verbaast mij. Er staat dat het College de lokale 

sportnoden in kaart zal brengen. Wat hebben we dan de voorbije 10 jaar gedaan? We spreken 

hier al geruime tijd over het sportkadaster. Ik dacht dat het er ondertussen al zou zijn, maar nu 

lees ik dat Sport N Brussel zelf de noden gaat in kaart brengen. Beter laat dan nooit natuurlijk, 

maar het verontrust mij toch dat dit nu nog moet gebeuren. Wat heeft het College de voorbije 

4 jaar dan gedaan? Is er dan geen enkele vooruitgang geboekt op het vlak van het in kaart 

brengen van de lokale sportnoden? 

 

Het volgende punt dat ik wil behandelen, gaat over de bovenlokale sportinfrastructuur. In de 

beleidsverklaring staat er niets over het nieuwe sportcomplex op de COOVI-site. Ik kan mij 

niet inbeelden dat er daar niets gaat gebeuren. Ik vermoed dat er aan dit dossier gewerkt wordt 

en dat er daar gebouwd zal worden en een mooie sporthal komt. Wat gaat de VGC nog doen? 

Er is nog altijd 2,25 miljoen euro aan Vlaams geld beschikbaar voor 2018 voor bijkomende 

sportinfrastructuur. Zal het College nog een dossier indienen? Dan zal er natuurlijk ook 

geïnvesteerd moeten worden door de VGC of door partners. Wordt daar aan gewerkt? Of 

blijft het bij COOVI bij gebrek aan middelen? Uiteraard zou ik liever horen dat er aan een 

bijkomend dossier gewerkt wordt.  



29 

 

 

 

In het bestuursakkoord werd vermeld dat de samenwerking met gemeenten en het lokale 

sportaanbod versterkt zou worden. Ik vraag mij af wat er op dat vlak gebeurd is. Er zijn nog 

steeds gemeenten zonder sportdienst die werkt voor Nederlandstaligen. In mijn gemeente 

Schaarbeek werkt de sportdienst alleen voor Franstaligen. Wat doet het College om dit punt 

uit het bestuursakkoord te realiseren en om de gemeenten ertoe aan te zetten om ook een 

sportaanbod voor Nederlandstalige inwoners uit te werken?  

 

Hetzelfde geldt voor het jeugdbeleid. Het is bekend dat heel wat gemeenten daar uitsluitend in 

het Frans aan werken. Er zijn gemeenten die bijvoorbeeld geen enkele vakantieopvang in het 

Nederlands organiseren. Het vakantieaanbod blijft een heel stresserende aangelegenheid voor 

ouders, die op een bepaald tijdstip allemaal tegelijk proberen in te schrijven om een plaatsje te 

bemachtigen in een vakantieopvang. Het is echt stresserend om de vakantiemaanden te 

overbruggen. Er is een mooi aanbod bijgekomen in de speelpleinwerking. Toch blijft het 

stresserend en dus nodig om hier aandacht aan te besteden. De VGC moet dat niet alleen 

doen, ook de gemeenten moeten hun verantwoordelijkheid nemen. In Schaarbeek zijn er 

enorm veel mogelijkheden voor Franstaligen, maar is er niets voor Nederlandstaligen. Wat zal 

het College doen om de gemeenten te motiveren om hun verantwoordelijkheid op te nemen? 

Of zal de VGC het allemaal alleen blijven organiseren? Er moet in ieder geval iets veranderen 

voor de vakantieopvang en het jeugdbeleid.  

 

Er is dus nog veel werk. Ik moedig het College aan om daar werk van te maken.  

 

De heer Bruno De Lille (Groen): Ik ga het vooral hebben over onderwijs. We hoorden 

inderdaad een aantal indrukwekkende cijfers. Ik wil daar de VGC graag voor bedanken, want 

mocht de VGC niet al jaren de handen uit de mouwen steken, dan was de situatie in het 

Brussels Nederlandstalig onderwijs gewoonweg catastrofaal geweest. De Vlaamse 

Gemeenschap heeft veel te laat gereageerd en investeert nog altijd te weinig middelen. Helaas 

kan ik niet volmondig blij zijn, want het is niet alleen de inspanning die telt, maar vooral het 

resultaat. We hebben het tekort nog altijd niet weggewerkt. Opnieuw waren er dit jaar 900 

kinderen die les hadden willen volgen in een Nederlandstalige school, maar die dat niet 

mogen en naar het Franstalig onderwijs moeten, thuis moeten blijven of naar een school 

buiten Brussel gestuurd worden.  

 

In de beleidsverklaring staan er een aantal zaken die me blij maken. We zijn blij met de 

Tienerscholen, met Comenius en de actieve leermethode en we zijn blij met de tweetalige 

lerarenopleiding. Maar in dit lijstje ontbreekt voor ons het meertalig onderwijs. Ik vind dat erg 

jammer, want niet alleen is daar heel veel vraag naar, het zou ook echt onderwijs op maat van 

Brussel zijn. Het unique selling proposition, het unieke verkoopargument van onze Brusselse 

ketjes is onder meer die meertaligheid. Kinderen van 6 jaar spreken hier vaak al een mondje 

van 3 of 4 talen! Bovendien leven we in een stad waar al die talen ook echt dagelijks 

gesproken worden. Maar gebruiken we die kans ook, ontwikkelen we dat talent en geven we 

onze leerlingen de kans dit unieke rugzakje mee te nemen zodanig dat ze een voorsprong 

krijgen op al die Vlaamse en Waalse kindjes? Nee, we zien het helaas nog veel te vaak als een 

probleem. Ik weet dat tussen droom en daad wetten en praktische bezwaren in de weg staan, 

maar dat was ook zo voor die Tienerschool en die tweetalige lerarenopleiding. Ik had heel 

graag gehad dat de VGC ook hiervoor haar nek uitgestoken had. Wat niet is, kan natuurlijk 

nog komen. Ik blijf dus hopen.  
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We zijn tevreden met een aantal zaken die gebeuren rond schooluitval. Daar moeten we niet 

op korte termijn aan denken. Dat kost natuurlijk geld, maar wat is de maatschappelijke 

kostprijs van iemand die op zijn 15de afhaakt en de rest van zijn leven blijft sukkelen? Ik ben 

ook zeer blij dat het project van de vzw Tabora wordt bijgestuurd. In de commissie had ik 

gemeld dat er daar wat twijfels waren en ik ben blij dat die op een ernstige manier werden 

opgepikt. Dat dit onder voogdij van het OCB zal gebeuren, lijkt mij niet meer dan terecht. Ik 

hoop dan ook dat dit jaar wel de kwaliteit geleverd kan worden waar onze Brusselse jongeren 

recht op hebben.  

 

Ik ben ook benieuwd naar een aantal zaken. Ik ben benieuwd naar hoe de uitbreiding van de 

Brede School precies zal gebeuren. Die is nodig en we staan daar achter, maar we willen 

natuurlijk niet dat het een uitholling wordt van het bestaande systeem. We willen graag weten 

hoe scholen en de coördinatoren - de ervaringsdeskundigen bij uitstek - betrokken zullen 

worden.  

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: We hebben de polemiek beëindigd en de draad zal in 

2019 heropgenomen worden. Over de VGC-speelpleinen hebben we hetzelfde debat gevoerd. 

Als we zien waar we van komen en waar we nu staan, wil ik vragen om een beetje vertrouwen 

te geven aan diegenen die het goed menen met die Brede Schoolwerking om op dezelfde 

manier als met de speelpleinwerking ook dit in goede banen te leiden.  

 

De heer Bruno De Lille (Groen): Ik zal daar straks nog op antwoorden. We zijn vooral 

benieuwd hoe dat zal gebeuren en hoe het M-decreet nog zal worden rechtgetrokken.  

 

Ik wil het vooral hebben over de nieuwe inschrijfregels. Dat staat niet in de beleidsverklaring, 

maar heeft wel een heel grote impact op Brussel. De Vlaamse Gemeenschap heeft hier 

gewoonweg een schandalige beslissing genomen. In plaats van voor voldoende scholen te 

zorgen, is ze vooral tevreden met een andere verdeling van het tekort. Eigenlijk worden er 

hiermee mensen uitgesloten. Het kabinet van Vlaams minister Hilde Crevits benadrukte in 

BRUZZ dat het niet wenselijk zou zijn om 100% voorrangplaatsen na te streven, want alle 

leerlingen moeten een kans krijgen op een plaats in het Nederlandstalig onderwijs. Dat klinkt 

mooi, maar het is niet mooi. Eigenlijk is dit op een mooie manier zeggen dat de gemeenschap 

die voor onderwijs moet zorgen de wet niet zal respecteren. Alle kinderen hebben een recht 

op een school. In plaats van dat de minister hen dat recht ook geeft, haalt ze dat naar beneden 

en wordt het een kans. Wie een zwaar ongeval heeft, is niet tevreden als zijn verzekering zegt 

dat er een kans is dat hij vergoed wordt. Wie een maand werkt, is niet tevreden als de 

werkgever zegt dat er een kans is dat hij daarvoor betaald wordt. Hier gebeurt hetzelfde. Onze 

Nederlandstalige scholen moeten er zijn voor alle leerlingen die daar gebruik van willen 

maken. Dat is de wet! We mogen dat niet naar beneden halen. Leerlingen die volgens de 

Grondwet recht hebben op een plaats op een school, moeten nu tevreden zijn met een kans op 

een plaats in die school. Ze kunnen dus ook pech hebben, en daar kan ik mij niet bij 

neerleggen.  

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: Akkoord! 

 

De heer Bruno De Lille (Groen): Het grootste probleem met die nieuwe inschrijfregels is dat 

ze zullen zorgen voor meer segregatie. We weten allemaal wie daar blij mee is. Het kan er bij 

mij echter niet in dat de andere partijen in de Vlaamse Regering daaraan meegewerkt hebben. 

Dat ze het zelfs verdedigen, kan ik nog minder begrijpen. In 2014 waren er in ons secundair 

onderwijs nog 40% kinderen met 1 of 2 Nederlandstalige ouders. We hadden dus toen – en 
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we hebben nog altijd – net voldoende scholen. Dan kunnen we die met een eerlijk 

lotingsysteem, waarbij alle scholen aan meewerken, perfect verdelen over al die scholen. 

Statistisch gezien krijgen we dan rond de 40% van die leerlingen in al die scholen. Er zijn ook 

een goeie 30% kinderen die opgroeien in armoede. In de Nederlandstalige groep is dat iets 

meer dan 10%, in de anderstalige groep iets meer dan 40%. Met een lotingsysteem waar alle 

scholen aan meedoen, krijgen we dan een eerlijke verdeling. Dat is de reden waarom ze in 

Vlaanderen nu die GOK-voorrang laten vallen, want daar komt een algemeen lotingsysteem 

en simulaties tonen aan dat die sociale mix sowieso min of meer bereikt zal worden.  

 

Maar in Brussel werkt dat natuurlijk niet zo. Men combineert daar het lotingsysteem met de 

voorrang voor Nederlandstaligen voor 65%. Met voldoende scholen – wat in het secundair 

onderwijs het geval is – dan is het raar dat dit gebeurt. Het is raar om 40% Nederlandstaligen 

voor 65% voorrang te geven. Eigenlijk wordt er daarmee gezegd dat we liever hebben dat de 

Nederlandstaligen samenklitten in een paar scholen en dat er ook scholen komen waar er 

weinig of geen Nederlandstaligen zijn.  

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: Juist! 

 

De heer Bruno De Lille (Groen): De oorspronkelijke reden om dat te doen, was trouwens 

nogal plat. Er zijn een aantal scholen die beter staan aangeschreven en sommige mensen 

vonden dat de Nederlandstalige ouders dan maar het recht moesten hebben om die scholen 

eerst te mogen uitkiezen.  

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: Juist! 

 

De heer Bruno De Lille (Groen): Intussen komt er steeds meer druk op het middelbaar 

onderwijs en komt die voorrang niet slecht uit voor diegenen die liever hebben dat het de 

anderstaligen zijn die maar wat verder van huis naar school moeten gaan. Ik kan dat niet 

aanvaarden!  

 

Men speelt daarbij natuurlijk op de verontwaardiging. Men zegt dat het toch niet kan dat een 

kindje van 2 Nederlandstalige ouders niet naar een Nederlandstalige school zou kunnen gaan. 

 

Mevrouw Liesbet Dhaene (N-VA): Juist! 

 

De heer Bruno De Lille (Groen): Ja, dat is inderdaad juist. Het is de wet en het zou een 

absolute schande zijn als dat niet zo is. Maar het is ook een absolute schande dat een ander 

kindje dat ook recht heeft op die plaats in die Nederlandstalige school, dat we daar wel tegen 

zeggen dat het maar buiten Brussel of naar het Franstalig onderwijs naar school moet gaan. 

Dat is een even grote schande! Daar kan ik mij niet bij neerleggen, maar vreemd genoeg 

hebben dezelfde mensen heel wat minder moeite en heel wat minder mededogen met dat 2de 

kindje en dat wil ik niet aanvaarden! 

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: Akkoord! 

 

De heer Bruno De Lille (Groen): Gelukkig waren er een paar jaar geleden nog wat mensen 

geweest die tegengas hebben gegeven en die gezegd hebben dat de kinderen in armoede gelijk 

verdeeld moeten worden over de scholen. En dus kregen we die 35% voorrang voor GOK-

leerlingen, die de voorrang voor Nederlandstalige kinderen wat afzwakte. Dat hield het wat in 

evenwicht. Het was niet zo eerlijk als het had kunnen zijn, maar het werkte wel. Tot de partij 
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‘Niks Voor een Ander’ zijn slag thuishaalde, waardoor we nu een loting krijgen met voorrang 

voor kinderen van Nederlandstalige ouders tot 65%, maar zonder die corrigerende GOK-

voorrang. Dan krijgen we aan de ene kant een concentratie van kinderen van Nederlandstalige 

ouders en aan de andere kant een concentratie van kinderen in armoede. Wie wordt daar beter 

van? Is dat goed voor het samenleven in Brussel? Kunnen we zo onze Brusselse kinderen via 

het onderwijs een kick-start geven? Ik word daar vooral diep bedroefd van.  

 

Het had nog goed kunnen komen indien men ten minste had erkend dat kinderen die al 9 jaar 

in het Nederlandstalig onderwijs les volgen ook Nederlandstalig zijn, maar helaas. 

 

Ik kan u nu al een aantal absurde situaties voorspellen. De druk op de Rand wordt steeds 

groter, en die zal nog verder toenemen dan vandaag al het geval is. Men zal dan ook daar 

beginnen met het verlenen van voorrang aan Nederlandstalige kinderen. Dit gaat trouwens in 

tegen de Grondwet. 

 

Ik hoop dan ook dat het College alle Brusselse secundaire scholen zal aanzetten om minstens 

20% GOK-leerlingen op te nemen. Ik vraag de collegevoorzitter om scholen waarin meer 

kinderen in armoede terechtkomen extra te ondersteunen. Zo kunnen zij de kinderen optillen 

tot waar nodig. Bovendien zou ik willen dat de VGC ervoor zorgt dat geen enkel kind buiten 

Brussel een school moet gaan zoeken omdat er hier te weinig zijn. 

 

Mevrouw Brigitte Grouwels (CD&V): Ik zal iets minder verontwaardiging tonen. Het is 

goed voor de bloedcirculatie of om een punt te maken, maar ik stel iets anders vast. 

 

Voor het beleidsdomein Welzijn, Gezondheid en Gezin zijn we aan het laatste werkjaar van 

de legislatuur begonnen. We herinneren ons nog dat vroeger dit beleidsdomein het kleine 

broertje was. Intussen is daar gelukkig verandering in gekomen. Dit beleidsdomein werd 

doorheen de voorgaande legislaturen volkomen terecht uitgebouwd tot een volwaardig 

departement. Er zijn echter nog onvoldoende middelen. Zeker in een grootstad als Brussel is 

het moeilijk om voldoende middelen bijeen te krijgen. We hebben een hoge armoedegraad, 

die moeilijk onder controle te krijgen is. We botsen precies op een muur. De kinderarmoede 

blijft maar stijgen. Er zijn de vele eenoudergezinnen, de eenzaamheid bij alleenstaande 

senioren, de personen met een of meer beperkingen die het moeilijk hebben om in 

aanmerking te komen voor een job en de wachtlijsten voor de kinderdagverblijven, die nog 

steeds bestaan ondanks de inspanningen. Er is een tekort aan betaalbare woningen, enzovoort. 

We hebben er allen belang bij dat er in het beleidsdomein Welzijn, Gezondheid en Gezin een 

goede opvolging aanwezig is en dat de nodige middelen beschikbaar worden gesteld om een 

degelijk netwerk uit te bouwen in alle sectoren. Meer dan ooit zijn Brusselaars op zoek naar 

een plaats in onze Nederlandstalige structuren, gelet op de kwaliteit. Dit geldt zowel voor 

kinderen, als voor de jeugd, als voor de senioren. Wij mogen hier fier over zijn, maar we 

moeten terzelfdertijd waakzaam blijven dat de Nederlandstaligen er in hun taal terechtkunnen 

en dat er genoeg plaatsen zijn, zowel voor de opvang van kinderen als voor de senioren. 

  

Mijn bijzondere aandacht gaat naar de senioren in deze evoluerende stad. Waar vroeger elke 

ouder dicht bij zijn of haar kinderen woonde, is dit vandaag minder het geval. In een grootstad 

als Brussel is familiale mantelzorg minder evident. Bovendien leven mensen langer. Zij staan 

voor grote keuzes, zeker als de gezondheid het laat afweten. Zullen ze de stap zetten naar een 

woonzorgcentrum wanneer het helaas niet anders meer kan, of zullen ze zich thuis laten 

verzorgen? Toch moet erover worden gewaakt dat de sociale contacten behouden blijven. De 

dienstencentra spelen daarin een grote rol. Het verheugt me dat het collegelid de 
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werkingsmiddelen van de lokale dienstencentra bij de vernieuwing van het subsidiereglement 

in 2016 kon verhogen, dat nieuwbouw van dienstencentra het licht zag en dat andere 

verouderde dienstencentra aan het verbouwen zijn.  

 

We missen in Brussel nog enkele Nederlandstalige dagcentra voor senioren, die moeten 

toelaten enig respijt te geven aan mantelzorgers die dag in dag uit instaan voor ouders of 

familieleden. Dit wordt zeker een uitdaging voor de volgende legislatuur. 

 

Het Vlaamse welzijnsbeleid benadrukt meer en meer het belang van de 

‘vermaatschappelijking van de zorg’. Dit is een nieuw begrip dat wordt gelanceerd, maar 

opgepast! We moeten langer werken en onze senioren leven langer, met veelal nieuwe en 

zwaardere gezondheidsproblemen. De sandwichgeneratie is nog aan het werk en staat tussen 

de zorg aan ouders en opvang voor de kinderen. De vraag stelt zich dus hoe ver een 

vermaatschappelijking van de zorg kan gaan. Hoe lang is dit allemaal houdbaar? Zeker in 

Brussel, waar de netwerken minder goed kunnen worden uitgebouwd. Ik wil vooral 

benadrukken dat professionele hulp altijd nodig zal blijven. Daarvoor zullen middelen nodig 

zijn. In de toekomst zullen we ons moeten blijven inzetten om inzake sociaal beleid en 

kinderopvang extra middelen te blijven zoeken. 

 

In de Commissie voor Welzijn, Gezondheid en Gezin werken we aan een resolutie over de 

steun en opvang van senioren met een migratieachtergrond. Daarover staat niets in de 

beleidsverklaring, maar ik denk dat we het erover eens zijn dat we op dat vlak in Brussel voor 

enorme uitdagingen staan. Hoe zal het collegelid daar in de komende maanden aandacht aan 

geven? 

 

Wij juichen toe dat er een structureel nieuw zorgaanbod met inclusieve dagbesteding komt in 

Neder-over-Heembeek voor mensen met een beperking. Wanneer mogen we dit verwachten? 

De laatste decennia werd in de zorgsector voor mensen met een beperking veel gerealiseerd 

aan Nederlandstalige kant. Men kijkt daar trouwens aan Franstalige kant van op. Brussel heeft 

dit echt nodig. Doe zo voort, want het zal niet snel genoeg zijn. We zullen moeten blijven 

investeren in mensen met een beperking. Zij willen ook graag in het Nederlands worden 

geholpen. In het verleden moesten zij al te vaak buiten Brussel een betere omkadering zoeken. 

Ook al werden verschillende tweetalige centra voor personen met een beperking geopend met 

steun van de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie, toch stappen te weinig 

Nederlandstaligen daarnaar toe. Dat heeft te maken met de verzorging in eigen taal. Men is er 

niet gerust in dat men die zal krijgen. Hier rest een opdracht voor de VGC.  

 

Ik ben dan ook blij te vernemen dat het Huis van het Nederlands verdere taalbeleidstrajecten 

uitwerkt met praktische tools, onder meer voor de medewerkers van welzijns- en 

gezinsvoorzieningen. We kunnen er niet genoeg op hameren hoe belangrijk het is dat 

Nederlandstaligen in hun eigen taal kunnen worden onthaald en verzorgd.  

  

Te vaak merken wij, onder andere hier in de Vijfhoek, dat Nederlandskundigen zeer schaars 

zijn in de vele sociale netwerken en bij de professionele hulp. Dit merken we zelfs bij 

Nederlandstalige initiatieven. Hierover heb ik ook deze zomer het een en het ander gehoord. 

Men is bezorgd over bediening in de eigen taal. We weten wel dat er vakantieperiodes zijn, 

waarin de personeelsbezetting kleiner is en men met vervangingen moet werken. Voor de 

zorgbehoevende is dat niet steeds leuk, zeker niet indien het weer eens de taal is die erbij 

inschiet. Het motto is en blijft: blijven hameren op de kennis van het Nederlands voor alle 

hulpverlening. 
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Last but not least, verheug ik me over de verdere inhaalbeweging voor de inkomens-

gerelateerde Nederlandstalige kinderopvang. Naast de voorbije uitbreidingsronde in de 

kinderdagverblijven wordt er nu ruimte gegeven voor een specifieke uitbreidingsronde in de 

gezinsopvang. Het is positief dat bijkomende kindplaatsen worden gerealiseerd, zeker in 

gemeenten en wijken waar de vraag het hoogst is. Kan het collegelid aangeven over hoeveel 

plaatsen het gaat? 

 

Graag sluit ik mij aan bij de positieve opmerkingen over het project Educare. Heeft het 

collegelid daarover een actuele stand van zaken? 

  

Ondanks de te beperkte middelen heeft het collegelid deze legislatuur veel gerealiseerd. Ik 

wens haar nog veel succes met de uitvoering van de projecten tijdens dit laatste werkjaar. 

Uiteraard kan zij op onze steun rekenen voor haar beleid. 

 

Mevrouw Liesbet Dhaene (N-VA): Om te beginnen, wil ik het hebben over de 

capaciteitsuitbreiding in het Nederlandstalig Brussels onderwijs. Vlaanderen en de VGC 

investeren massaal in het Nederlandstalig onderwijs, wat een goede zaak is voor Brussel. 

Zoals de collegevoorzitter zelf ooit zei, zal iedere gecreëerde plaats meteen worden ingevuld. 

De kwaliteit van ons onderwijs en taalonderwijs heeft veel succes bij anderstalige 

Brusselaars. Dat succes blijft stijgen. Zolang de Franse Gemeenschap te weinig doet om de 

kwaliteit van haar onderwijs te verhogen, voornamelijk inzake taalonderwijs, zal er een 

capaciteitsprobleem blijven. Zolang er een capaciteitsprobleem is, zullen er Nederlandstalige 

gezinnen uit de boot blijven vallen in het Nederlandstalig Brussels onderwijs. Dat is 

hallucinant. 

 

Ik ben bijzonder blij dat het percentage Nederlandskundigen, die voorrang hebben in het 

Nederlandstalig Brussels onderwijs, is verhoogd van 55 naar 65 %. Daar pleitten wij al langer 

voor. 

 

We moeten wel blijven evalueren en analyseren of dit voldoende is. Het verhogen van het 

percentage Nederlandskundigen bij de voorrangsregel is te danken aan Vlaanderen, niet aan 

de VGC, die hier niet bevoegd voor is. Gelukkig maar, want we kennen allemaal het 

standpunt van de partijen die vertegenwoordigd zijn in het College, sp.a, Open Vld en Groen. 

Ik sleur CD&V erbij, maar gelukkig zijn zij hier geen voorstander van. 

 

Mevrouw Annemie Maes (Groen): Ik ben verbaasd dat wij in het College zitten.  

 

Mevrouw Liesbet Dhaene (N-VA): Neen, Groen zit niet in het College, mevrouw Maes. 

Maar de meerderheid van de partijen in het College willen die voorrangsregel gewoonweg 

afschaffen. (Rumoer) 

 

De heer Stefan Cornelis (Open Vld): Dat is een pertinente leugen. (Rumoer) 

 

Mevrouw Liesbet Dhaene (N-VA): Het kan niet dat de weinige Brusselse gezinnen, waar 

thuis Nederlands gesproken wordt, geen plaats vinden voor hun kinderen in de school van hun 

voorkeur in Brussel. Dat is niet uit te leggen.  

 

Men kan u wijsmaken dat dit tegen de wet is. Ik heb hier iemand van Groen horen zeggen dat 

dit tegen de wet is. De persoon in kwestie is duidelijk geen jurist, want het klopt helemaal 
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niet. Dat is een blaasje. De voorrangsregel is volledig wettelijk. Het Grondwettelijk Hof heeft 

dat duidelijk gezegd. (Opmerkingen van de heer Bruno De Lille) 

 

De voorzitter: Ik stel voor dat de collega’s zwijgen en dat mevrouw Liesbet Dhaene zich 

wendt tot het College.  

 

Mevrouw Liesbet Dhaene (N-VA): Ik hoor hier spreken over discriminatie. Alle Brusselse 

kindjes zijn gelijk. Er is een grote fout in die redenering. Er is namelijk wel degelijk een groot 

verschil. Een Franstalig gezin, dat thuis Frans spreekt en bedenkt naar welke school het zijn 

kinderen stuurt, heeft een keuze. Ze denken: we kunnen onze kinderen school laten lopen in 

hun moedertaal, maar we kunnen hen ook naar het Nederlandstalig onderwijs sturen, dat 

kwalitatief veel beter is dan het Franstalig onderwijs en waar mijn kind Nederlands kan 

spreken. Zij hebben een keuze. Die keuze is helemaal anders voor Nederlandstalige gezinnen. 

Dat die Nederlandstalige gezinnen voorrang krijgen in het Nederlandstalig onderwijs, is een 

evidentie. Dat is geen discriminatie, zoals ook duidelijk gesteld werd door het Grondwettelijk 

Hof. Dat is gewoon logisch.  

 

Het feit dat het percentage Nederlandstaligen bij de voorrangsregel omhooggetrokken werd, is 

een goede zaak, al vrees ik ervoor dat dit een druppel op een hete plaat is. Ik heb heel veel 

Nederlandstalige gezinnen gehoord bij de inschrijvingen. Ik ken mensen die naar Vlaanderen 

verhuisd zijn, gewoonweg omdat hun kind geen plaats kreeg in het Nederlandstalig onderwijs 

in Brussel. Dat is wel degelijk een discriminatie en een verschil tussen Nederlandstalige en 

anderstalige gezinnen in Brussel.  

 

Dan wil ik het nu hebben over de tweetalige lerarenopleiding. Ik blijf daar ernstige twijfels bij 

hebben. Het blijft volgens mij absurd dat leerkrachten die heel hun basis- en secundaire 

opleiding gevolgd hebben in het Frans, die de lerarenopleiding gevolgd hebben in het Frans, 

na wat taalversterkende maatregelen in het Nederlands mogen lesgeven in het Nederlandstalig 

onderwijs, ook voor niet-taalvakken als wiskunde en aardrijkskunde.  

 

Dat is zeker in Brussel nefast. We weten namelijk allemaal dat in ons onderwijs bijzonder 

veel kinderen zitten die het Nederlands van thuis uit niet machtig zijn. Dat leidt tot 

taalachterstand, leerachterstand en ook schooluitval. Om deze kinderen de beste kansen te 

geven, zijn net taalsterke leerkrachten nodig. Enkel op die manier kunnen zij hun 

schoolopleiding met succes doorlopen en is hun kennis van het Nederlands op het einde van 

het secundair onderwijs voldoende om met succes ook het hoger onderwijs aan te vatten.  

 

Dat laatste is namelijk een probleem. U bevestigt dat eigenlijk zelf.  

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: Diezelfde Franstalige leerkrachten worden wel geacht 

om heel goed Nederlands te geven in de Franstalige scholen.  

 

Mevrouw Liesbet Dhaene (N-VA): Dat weet ik. Daar heb ik geen probleem mee. Ik heb er 

een probleem mee dat die Franstalige leerkrachten ook de mogelijkheid hebben om in het 

Nederlandstalig onderwijs in het Nederlands les te geven.  

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: Denkt u dat ik het slecht zou doen, mocht ik Frans geven 

in het Franstalig onderwijs?  
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Mevrouw Liesbet Dhaene (N-VA): Ik spreek me niet uit over de taalkennis van individuen. 

Mijnheer de collegevoorzitter, u weet – en u bevestigt het zelf – dat die Franstalige leerlingen 

na kleuteronderwijs in het Nederlands, basisonderwijs in het Nederlands en secundair 

onderwijs in het Nederlands, doorstromen naar het hoger onderwijs en daar problemen 

hebben omdat ze te weinig kennis van het Nederlands hebben. Ik denk dat daar genoeg mee 

gezegd is.  

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: Dan moeten we daar iets aan doen.  

 

Mevrouw Liesbet Dhaene (N-VA): Inderdaad. De tweetalige lerarenopleiding is daar echter 

geen oplossing voor, maar brengt de versterking van het Nederlands in het Nederlandstalig 

onderwijs net in gevaar.  

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: Dat is niet zo, mevrouw Dhaene.  

 

De heer Johan Van den Driessche (N-VA): Ik stel voor dat we dit debat verderzetten in de 

bevoegde commissie.  

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: Dat zullen we inderdaad doen. 

 

Mevrouw Liesbet Dhaene (N-VA): Ik sluit af. Ik heb vanaf het begin gezegd dat die 

tweetalige lerarenopleiding misschien wel goed is voor het Franstalig onderwijs, maar nefast 

voor het Nederlandstalig onderwijs.  

 

Het gebrek aan kennis van het Nederlands bij het aanvatten van hoger onderwijs bij 

anderstalige leerlingen, die al jaren in het Nederlandstalig onderwijs zitten, is een probleem 

dat u in uw beleidsverklaring bevestigt. Onder de hoofding de leerkracht maakt het verschil 

staat er immers dat het noodzakelijk is om de taalvaardigheid Nederlands van alle studenten 

in de lerarenopleiding te verhogen. Dat was dus een gekend probleem. Het is toch schrijnend 

dat studenten in de lerarenopleiding, die heel hun basisopleiding in het Nederlandstalig 

onderwijs hebben genoten, nog steeds onvoldoende Nederlands kennen om de 

lerarenopleiding met succes aan te vatten.  

 

Dat is mijn punt. Projecten als de tweetalige lerarenopleiding zullen daar niets aan verhelpen. 

Het toont nogmaals aan hoe belangrijk het is om tijdens de schoolloopbaan in te zetten op het 

Nederlands en dus op de taalkennis van de leraar in het Nederlandstalig onderwijs.  

 

In dit opzicht zou ik ook willen aanstippen, zoals collega Paul Delva al zei, dat ik het spijtig 

vind dat er opnieuw over taalscreenings en taalbaden in deze verklaring niets terug te vinden 

is. We hebben het er al veel over gehad in deze Raad. Dat zijn erg goede instrumenten om het 

probleem van taalachterstand op maat van de leerling aan te pakken. Het is jammer dat het 

College nog altijd niet bereid is om de scholen hierbij te ondersteunen.  

 

Ik wil het nog kort hebben over de Tienerschool die nu in Anderlecht van start is gegaan. Het 

is positief dat er capaciteit bij is gecreëerd. Toch houd ik mijn hart vast voor dit experiment, 

dat tegen het Vlaams onderwijsbeleid ingaat door de studiekeuze uit te stellen. Dat is geen 

goed idee want elk kind heeft zijn eigen talenten en zijn eigen kunnen. Daar moet op 

ingespeeld worden. Al deze kinderen, ongeacht hun talenten, in een eenheidsworst duwen, is 

experimenteren met de toekomst van de kinderen. (Rumoer) 
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Het Vlaams onderwijs haalt heel goede resultaten in de PISA-ranking, in tegenstelling tot het 

Franstalig onderwijs, waar er wel een uitgestelde studiekeuze is. Dit gaat in tegen het Vlaams 

onderwijsbeleid.  

 

Wij zullen dit project bijzonder goed blijven opvolgen en evalueren. Hoe doen die kinderen 

het in het secundair onderwijs? Hoe doen die kinderen het in het hoger onderwijs? Wij zullen 

dit blijven bekijken, want ik vrees dat men met deze experimenten enorme risico’s neemt met 

de toekomst van de leerlingen.  

 

Om samen te vatten, wat het onderwijsluik van de beleidsverklaring betreft, is het goed dat er 

bijkomend geïnvesteerd wordt in het Brussels Nederlandstalig onderwijs. We zijn tevreden 

dat de capaciteit uitgebreid wordt. Ik vind het positief dat ik in deze beleidsverklaring voor 

het eerst heel veel projecten zie, die inspelen op taalversterking van leerlingen in het 

Nederlandstalig onderwijs. Men komt toch tot een voortschrijdend inzicht, op het einde van 

de legislatuur. Dat men echter blijft vasthouden aan de tweetalige lerarenopleiding en dat men 

weigerachtig blijft staan tegenover taalscreenings en taalbaden, toont aan dat het nog maar 

een begin van voortschrijdend inzicht is. Too little, too late.  

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: Ik denk dat we moeten ingaan op de suggestie van de 

heer Johan Van den Driessche. We gaan nu, het is al middag, geen debat beginnen over alle 

onderwerpen die hier aan bod gekomen zijn.  

 

De heer Bruno De Lille gaf het ook al aan: we moeten ons voorbereiden op een paar goede 

discussies de komende maanden, eventueel in commissies, over enkele onderwerpen. Ik zal 

hier dus niet ingaan op alle details.  

 

Mevrouw Khadija Zamouri had een aantal praktische vragen, maar zei ook al dat we daar 

verder op kunnen ingaan in de commissie.  

 

Desalniettemin wil ik 2 onderwerpen aansnijden. Het eerste is een debat dat aangetrokken 

werd door de heer Bruno De Lille, over het inschrijfbeleid. Ik denk dat we inderdaad zo snel 

mogelijk rond de tafel moeten gaan zitten in de bevoegde commissie, ook vanuit de 

overweging dat men nu in dat nieuwe inschrijfbeleid, dat op tafel ligt in het Vlaams 

Parlement, andere elementen toevoegt dan degene die aanvankelijk door de Vlaamse 

Regering voorzien waren.  

 

Men zou bijvoorbeeld ook voorrangsregels willen invoeren voor Nederlandstaligen in de 

Rand rond Brussel. Men weet wel dat dat juridisch delicaat ligt. In de Rand wordt iedereen 

geacht naar school te kunnen gaan, ook anderstaligen moeten daar op dezelfde manier naar 

school kunnen gaan als iedereen. Dat gaat uit van een verkeerde premisse. Men denkt nog 

altijd dat er meer leerlingen van binnen Brussel daarbuiten schoollopen, in de Rand. Het 

omgekeerde is waar, zeker in het secundair. Er komen meer kinderen uit de Rand naar school 

in Brussel dan omgekeerd. Kinderen uit Brussel die naar school gaan in de Rand, zijn eerder 

uitzonderingen. Als men dergelijke territoriale discussies begint te voeren, zouden wij kunnen 

zeggen dat we voorrang zullen geven aan de Brusselse kinderen. Dan krijgen we dat soort 

debatten. Ik denk dat we daar een serieus gesprek over moeten hebben in onze commissie, om 

ons op een correcte manier te positioneren tegenover dat debat in Vlaanderen, en om 

misschien wat inzichten bij te brengen over de neveneffecten van wat men daar allemaal 

bedenkt.  
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Ik weet wel wat hun bekommernis is, maar die bekommernis invullen zoals men dat nu tracht 

te doen, heeft volgens mij een aantal neveneffecten die we nu moeilijk kunnen inschatten.  

 

Een ander debat dat we moeten voeren, is het debat over de gelijkheid van kinderen. Dat is 

een fundamenteel debat. Mevrouw Dhaene, ik heb u daarstraks horen zeggen, maar ik denk 

dat u het niet zo bedoelde, dat niet alle kinderen gelijk zijn.  

 

Mevrouw Liesbet Dhaene (N-VA): Dat is discriminatie. Ongelijke kinderen gelijk 

behandelen, is ook discriminatie.  

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: Ik ben een liberaal van de stempel van het Manifest van 

Oxford. Niet uw afkomst telt, maar uw toekomst..  

 

In mijn ogen, en dat staat ook zo in het Manifest van Oxford, is onderwijs het instrument bij 

uitstek om emancipatorisch tewerk te gaan. Dit is overigens ook hetgeen Karel Buls, een van 

de iconen die ik respecteer, in acht genomen heeft, waardoor onze gemeenschap onze 

Nederlandse taal in het onderwijs kreeg.  

 

De start in het onderwijs moet feitelijk voor alle kinderen op een ietwat gelijke manier kunnen 

verlopen. Mevrouw Dhaene, en niet alleen zij, is een spreekbuis voor een segment in het 

onderwijsveld dat zich richt op een vorm van elitarisme. Het wil zich richten op een 

welbepaald publiek, omdat er altijd mensen zijn die vinden dat hun kinderen het beste 

verdienen. Daarnaast vinden zij dat ‘het beste’ mogelijk is in samenwerking met ‘gelijken’, 

die weliswaar een zekere status hebben.  

 

Mevrouw Liesbet Dhaene (N-VA): Dat is ronduit belachelijk en triestig.  

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: Er kan mee gelachen worden, maar het heeft altijd 

bestaan. Het fenomeen is niet eigen aan het Katholieke net; scholen die zich verheven voelen, 

bestaan in alle netten. Zij voeren marketing om gelijkgezinde hoogopgeleiden bij zich te 

krijgen. Indien het taalspel ertoe leidt deze segregatie te kunnen bevorderen, en dus het gelijke 

kansenbeleid tegen te gaan, dan ben ik absoluut niet akkoord. In dat geval sta ik voor 300% 

op de lijn van de heer Bruno De Lille. Ik wens dat alle kinderen die hier geboren worden 

gelijke kansen krijgen om emancipatorisch vooruitgang te boeken. Alles wat daar afbreuk aan 

doet, zal mij altijd als tegenstander vinden. (Applaus van Groen)  

 

Ik ben bereid om hierover grondig, in alle sereniteit en kalmte, goede debatten te voeren. Ten 

eerste, wil ik het hebben over wat men in het Vlaams Parlement en de Rand probeert te doen, 

en hoe wij ons daar tegenover zullen positioneren.  Ten tweede, wil ik bespreken hoe wij ons 

onderwijs op zo’n manier kunnen organiseren dat de kansen van de kinderen ten allen tijde 

gewaarborgd zijn. Hierbij is ook belangrijk dat kinderen niet afhankelijk worden gemaakt van 

de al dan niet foute keuzes van hun ouders.  

 

Collegelid Pascal Smet: Ik hou het kort, aangezien de suggestie om dit later in de commissie 

te bespreken mij relevant lijkt. Bovendien heb ik niet veel nieuws gehoord. Ik zal uiteraard de 

lijst van alle investeringen die wij in de culturele- en sportinfrastructuur hebben gedaan 

nogmaals overlopen. Ik kan tevens ingaan op de tevredenheid van de koepelverenigingen 

omtrent de manier waarop wij tewerk zijn gegaan.  
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Voor mevrouw Cieltje Van Achter vermeld ik graag dat er hele procedures plaatsvonden 

waarin alles overlopen werd. Alle koepels, ook de zeer Vlaamse koepels, zijn tevreden over 

de manier waarop wij werken. Ik zou een beetje oppassen met het naar voren brengen van 

privépersonen en aanvraagsubsidies. Er zijn altijd goede redenen wanneer er geen geld 

toegekend wordt. In het geval dat mevrouw Cieltje Van Achter aanhaalde, was er een zeer 

negatief advies van de adviescommissie. Ik heb dus, voor alle duidelijkheid, dat advies 

gewoon opgevolgd.  

 

Wat betreft de investering in sport, wil ik meedelen dat het bijzonder jammer blijft dat de 

Vlaamse Gemeenschap haar verantwoordelijkheid niet opneemt inzake de bovenlokale 

sportinvestering in Brussel. Het is overeengekomen in het Vlaamse Regeerakkoord, en toch is 

er geen geld voorzien. Het geld dat men aan Brussel wil geven, is ook altijd weinig, waardoor 

wij moeten co-financieren.  

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: Wij krijgen een aalmoes. Het grote pak dienen wij 

daarnaast zelf te betalen. Het gaat over 1 miljoen, tegenover de 7 miljoen die wij dienen te 

investeren. Wij ontvangen dus slechts 1/7 van de Vlaamse Gemeenschap.  

 

Collegelid Pascal Smet: Inderdaad. Wij hebben het daarover al verschillende keren gehad.  

 

Ik denk dat er met de gemeenschapscentra, niet alleen wat betreft infrastructuur, een goede 

inhaalbeweging bezig is. Daarover zijn de mensen zeer tevreden. Ook het heroriënteren van 

de werking blijft belangrijk. Uiteraard dient de nestwarmte te blijven voor de mensen die hier 

van oudsher wonen en hier geboren zijn. Tegelijkertijd is het van belang de 

gemeenschapscentra open te stellen voor de nieuwe realiteit in de stad.  

 

Er wordt heel wat geïnvesteerd, het ENTER festival is daar een voorbeeld van. Ook in de 

scholen en de welzijnssector wordt opener gewerkt. Wij proberen tevens kunstenaars te 

betrekken. De vorderingen zijn mooi, ook al loopt het uiteraard niet overal even gemakkelijk. 

Er is hoe dan ook een beweging ingezet van een nieuwe dynamiek.  

 

Wat betreft de concrete vraag van mevrouw Annemie Maes, de zomer is uiteraard de zomer. 

Wat betreft Paspartoe, er zijn er, in de zomervakantie, 13.000 bijgekomen.  

 

Het overleg met de gemeenten loopt ook vlot, echter wat beter met schepenen dan met 

gemeenteraadsleden. Niets belet ons om, wanneer alle nieuwe gemeenteraadsleden verkozen 

zijn, te bekijken hoe wij het globaler kunnen aanpakken. Het kan een mooie nieuwe start zijn 

om vanuit de VGC een kennismaking te organiseren, niet alleen voor Cultuur, Jeugd en Sport, 

maar ook voor Welzijn. Laten wij deze suggestie meenemen, en daarin zowel nieuwe 

schepenen als gemeenteraadsleden betrekken. De administratie van de VGC kan hierbij ook 

betrokken worden. Wat mij betreft kan dit jaarlijks plaatsvinden.  

 

Tot slot, wat betreft de jeugdinfrastructuur. Wanneer wij kijken naar alle Chirolokalen, 

Scoutslokalen en jeugdhuizen, is het duidelijk dat er veel wordt geïnvesteerd. In Jette dienen 

wij nog een vergunningsproces te doorlopen. Voor de fuifzaal wachten wij nog op het 

akkoord van de privé-eigenaar.  

 

Collegelid Bianca Debaets: Ten eerste, betreffende de vraag omtrent wat er gebeurt voor 

mensen met een handicap. Om de woorden van mevrouw Annemie Maes, die beweerde dat er 

te weinig zou gebeuren, onmiddellijk in de kiem te smoren, kan ik een aantal projecten 
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opnoemen. Er zijn tal van nieuwe investeringsdossiers. zoals De Lork en het dagcentrum van 

de Brailleliga, voor mensen die blind of slechtziend zijn, dat in 2019 zal opstarten. Naar dit 

laatste project verwees mevrouw Brigitte Grouwels ook reeds. Ik kan zo bovendien nog een 

tijdje blijven verdergaan.  

 

Ten tweede, betreffende de Vlaamse Sociale Bescherming, waarover mevrouw Hannelore 

Goeman sprak. Sinds twee jaar ondersteunen wij, met een voltijdse medewerker, een project 

binnen het kenniscentrum. Daarin wordt de Vlaamse Sociale Bescherming meer 

bekendgemaakt. Wij hebben ervoor gekozen om dat vooral via intermediairen te doen. De 

informatie wordt via onder andere huisartsen en lokale dienstencentra doorgegeven. Wij gaan 

ervan uit, mede door overleg met de sector zelf, dat deze werkwijze meer effect heeft dan 

zomaar in het wilde weg een grote campagne lanceren. Ik kan hierbij meegeven dat het 

kenniscentrum Woon- en Welzijnszorg een filmpje heeft gelanceerd dat in ‘echte mensentaal’ 

uitlegt wat de Vlaamse Sociale Bescherming inhoudt, en wat deze voor de Brusselaar kan 

betekenen.  

 

Ten derde, betreffende het nieuwe woonzorgdecreet. In Vlaanderen komen er inderdaad 

nieuwe opdrachten bij. In Brussel zijn dit echter helemaal geen nieuwe opdrachten. Ik denk 

onder andere aan buurtgerichte werking in het lokale sociaal beleid. Deze opdrachten horen 

nu al bij degenen die wij financieel steunen via de lokale dienstencentra.  

 

Tot slot, ik kan nogmaals, op vraag van Groen, kort terugkomen op de capaciteit van de 

kinderopvang. In 5 jaar tijd zijn wij erin geslaagd een sprong te maken van 25%, gelijkaardig 

aan de groei in het departement Onderwijs. Het gaat om de grootste capaciteitsuitbreiding 

ooit. Deze 25% kan je vergelijken met een aanbod in een centrumstad zoals Lier of Diest.  

 

Mevrouw Annemie Maes (Groen): Mag ik vragen hoeveel vragen er concreet zijn 

bijgekomen in de zelfstandige kinderopvang?  

 

Collegelid Bianca Debaets: U pleit altijd voor inkomensgerelateerde plaatsen. Verandert u 

nu van idee? Dat zou niet vreemd zijn in tijden van verkiezingen.  

 

Mevrouw Annemie Maes (Groen): Nee, absoluut niet. Ik vraag enkel hoeveel plaatsen er 

zijn bijgekomen in de zelfstandige kinderopvang.  

 

Collegelid Bianca Debaets: Het is toch 5 jaar lang uw pleidooi geweest om te investeren in 

inkomensgerelateerde plaatsen in de kinderopvang.  

 

Ik zal eerst antwoorden op uw eerste vraag. In de inkomensgerelateerde kinderopvang zijn wij 

van 3.870 naar 4.800 plaatsen gegaan, een stijging dus van 25%. Dat is niet alleen uw 

verzuchting. Ik denk dat alle collega’s dit belang delen, omwille van de fragiele bevolking in 

heel wat wijken van Brussel. Voor mensen die het financieel vaak moeilijker hebben, mede 

op vraag van iedereen in dit assemblee, besloten wij om vooral inkomensgerelateerd te 

werken.  

 

Ik ben zeer bereid om al het overige nog eens opnieuw toe te lichten in de bevoegde 

commissie. Ik denk echter dat dit de grootste vragen en bezorgdheden waren.  

 

Mevrouw Annemie Maes (Groen): Eerst en vooral, vergat ik daarnet te verwijzen naar de 

actie met betrekking tot het personeel van de VGC. Ik ben blij dat collega Hannelore Goeman 
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dit heeft aangekaart. Ik ben ervan overtuigd dat hierover dringend een woordje uitleg moet 

gegeven worden. Ik frons namelijk mijn wenkbrauwen bij enkele elementen, hiervoor richt ik 

mij dan ook tot het College.  

 

Ten tweede, wat betreft de kinderopvang. Ik vermoed dat u iets beter naar mij had kunnen 

luisteren. Wij zijn uiteraard blij met de extra plaatsen. Wij zijn tevens op de hoogte van de 

extra plaatsen in Schaarbeek. Wij stellen in de cartografie echter vast dat er tegen 2020, 4.182 

extra plaatsen nodig zijn. U vermeldt de enorme sprong van 25%, en terecht. Wij moeten u er 

echter ook op wijzen: u bent er nog niet. Wij verwachten een serieuze inhaalbeweging.  

 

Ten derde, wat betreft mijn vragen aan collegelid Pascal Smet. Ik ben het intussen al gewoon 

dat mijn vragen niet beantwoord worden. Bij mij werkt dat echter niet. Ik zal de vragen 

blijven aankaarten. Het is niet omdat mijn vragen genegeerd worden, dat ik het daarbij laat. Ik 

zal hier en in de commissies van de komende weken en maanden op blijven hameren. 

Negeren werkt dus niet.  

 

Het enige wat ik mij nog afvraag, gaat over het Brusseldecreet. Ik richt deze vraag tot 

collegevoorzitter Guy Vanhengel. Ik vroeg naar wat die ‘mooie groeivoet’ precies is. Gaat dit 

om loutere indexering?  

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: Laten we wel wezen. First things first. Binnen de 

Vlaamse Regering is er een akkoord over het Brusseldecreet. Dit decreet wordt nu nog 

besproken in het Vlaams Parlement. Na de bespreking moet het nog worden gestemd. We 

moeten dus nog even afwachten of alles verloopt zoals het is gepland.  

 

Dit decreet voorziet in een groeivoet. Deze groeivoet bepaalt het bedrag en stipuleert dat 

hierbij jaarlijks zo’n 2 tot 3% bijkomt. Dit is echter niet van die aard dat men kan zeggen of 

denken dat alle problemen automatisch zijn opgelost. Het gedeelte waarop de groeivoet wordt 

berekend, is immers slechts een fractie van de inkomsten van de VGC. Die groeivoet is 

bijvoorbeeld niet van die grootte dat hij de indexering van de personeelskost zou kunnen 

compenseren. Deze groeivoet is echter, hoe dan ook, een stap vooruit. Het is goed dat hij er is, 

maar we zullen met de VGC de juiste prioriteiten moeten blijven leggen. Alleen al een 

indexsprong op het loon van het personeel bedraagt veel meer in uitgaven dan de jaarlijks 

toegekende groeivoet. Hoe komt dat? Omdat, zoals ik altijd zeg, deze groeivoet berekend 

wordt op het van de Vlaamse Gemeenschap afkomstige gedeelte van onze financiële 

middelen, de zogenaamde dotatie. Deze dotatie is echter slechts een fractie van de inkomsten 

van de VGC. Ruim de helft van onze financiële middelen komt elders vandaan; van het 

Brussels Hoofdstedelijk Gewest en van de federale overheid.  

 

Mevrouw Annemie Maes (Groen): Heeft collegevoorzitter Guy Vanhengel enig idee van de 

vooropgestelde timing? Wanneer wil hij landen met deze besprekingen? 

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: De VGC moet niet landen. Het gaat hierbij om een 

materie die moet behandeld worden door de Vlaamse Regering. De Vlaamse Regering heeft 

een voorontwerp goedgekeurd. Dit voorontwerp wordt voorgelegd aan de Raad van State en 

de adviescommissies. Vervolgens gaat het, in een tweede lezing, terug naar de Vlaamse 

Regering. Na deze tweede lezing wordt het ter goedkeuring voorgelegd aan het Vlaams 

Parlement. Ik denk dat het de bedoeling is van de Vlaamse Regering om het geheel tegen het 

einde van de legislatuur gestemd te krijgen. Als ik zo zie waar men nu staat, is dit wellicht de 
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vooropgestelde timing die men zou moeten kunnen halen. Lukt dit, dan heeft men dit puntje, 

dat deel uitmaakt van het Vlaamse Regeerakkoord, ook gerealiseerd.  

 

Mevrouw Annemie Maes (Groen): Ik heb het natuurlijk over de Vlaamse minister die 

bevoegd is voor Brussel, de heer Sven Gatz. 

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: Eens het voorontwerp is goedgekeurd, kan men starten 

en loopt alles door. Uiteraard heeft er voorafgaandelijk overleg plaatsgevonden.  

 

Mevrouw Annemie Maes (Groen): Maar er komt over dit alles dus geen overleg meer 

tussen de VGC en de Vlaamse Gemeenschap?  

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: Nee, er gaat nu alleen nog advies worden ingewonnen. 

Verder zal, eens het decreet daar neerligt, hierover enkel nog gedebatteerd worden in het 

Vlaams Parlement.  

 

Mevrouw Annemie Maes (Groen): Vindt u het normaal dat de VGC hier niet meer bij 

betrokken is? 

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: In het besluitvormingsproces praat men eerst met de 

betrokkenen. Dit is gebeurd. Eens een decreet in gang is gestoken en het voorontwerp ervan 

werd goedgekeurd, is het aan de geëigende vergadering om dit af te handelen. Daar kan de 

VGC niet in tussenkomen. Uiteraard vond er wel voorafgaandelijk overleg plaats. Laten we 

elkaar hierover goed verstaan. Als men hier een verordening uitwerkt, praat men eerst met de 

betrokken sector. Eens men de verordening in de Raad bespreekt, heeft men het enkel nog 

over de verordening en kan de sector niet meer interveniëren. Op dat ogenblik beslist de Raad 

en het College. Dit is de normale gang van zaken.  

 

Mevrouw Annemie Maes (Groen): Wordt vervolgd. Al mijn onbeantwoorde vragen die ik 

aan collegelid Pascal Smet heb gesteld, komen zeker nog aan bod. In se ben ik wel wat 

teleurgesteld.  

 

Collegelid Pascal Smet: Ik heb de vragen van raadslid Annemie Maes al eens beantwoord. Ik 

zal dit echter in de commissie met veel plezier opnieuw doen.  

 

Mevrouw Liesbet Dhaene (N-VA): Ik zet de feiten nog eventjes op een rij. De N-VA-fractie 

vindt het belangrijk dat de weinige Nederlandstalige gezinnen in Brussel - het laatste cijfer dat 

ik gezien heb, spreekt over 8% - plaats krijgen in het Nederlandstalig onderwijs. Open Vld, 

Groen en sp.a willen af van de voorrangsregel en willen die zo wijzigen dat hij in de praktijk 

de facto wordt afgeschaft. Ze durven er echter niet voor uitkomen; ze durven het zelfs niet te 

zeggen. Het enige wat ze wel doen, is op een zeer populistische wijze het woord 

‘discriminatie’ in de mond nemen. Dit laatste is absoluut juridische quatsch.  

 

Collegevoorzitter Guy Vanhengel: Ik had mezelf voorgenomen om niet meer tussen te 

komen. Ik kan het echter niet laten. Het verschil tussen mevrouw Liesbet Dhaene en ons is dat 

zij praat over wat wij willen, dat wij praten over wat wij willen. Zij blijft echter onduidelijk 

over wat zij wil. Wees daar eens duidelijk over! 
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Mevrouw Liesbet Dhaene (N-VA): Wij van de N-VA vinden dat de voorrangsregel er voor 

moet zorgen dat de weinige Nederlandstalige gezinnen in Brussel zeker in het Nederlandstalig 

onderwijs in Brussel terechtkunnen.  

 

De heer Stefan Cornelis (Open Vld): Dat kan u niet garanderen; dat kan men zelfs in 

Vlaanderen voor sommige scholen niet garanderen.  

 

De heer Bruno De Lille (Groen): Ik stel voor dat we hier in de Commissie voor Onderwijs 

en Vorming verder op doorgaan. Misschien moet er ook eens worden nagegaan of wij eens 

rond de tafel kunnen zitten met de leden van de Commissie Onderwijs van het Vlaams 

Parlement. Het zou immers goed zijn dat men ook eens beseft welke repercussies de zaken 

hebben, die men daar beslist heeft en welke impact deze zaken hebben op Brussel. Weliswaar 

heeft men geprobeerd om een mouw te passen aan een aantal specifieke zaken voor Brussel. 

Men beseft echter niet wat de gevolgen van dit alles zullen zijn. Misschien moeten beide 

commissies maar eens worden samengebracht.  

 

Tenslotte gaat het niet alleen over de voorrangsregel. Eigenlijk is heel de gevoerde discussie 

te herleiden tot het uitgangspunt dat elk kind dat naar het Nederlandstalig onderwijs wil 

komen er ook effectief een plaats moet krijgen. Wij willen niet dat er regeltjes of manieren 

uitgevonden worden om te kunnen zeggen dat er te weinig scholen zijn en er dus de facto een 

aantal leerlingen wordt weggeduwd. Daar gaat het om! De wet stipuleert dat de Gemeenschap 

daarvoor moet zorgen en de wet zegt dat de ouders mogen kiezen in welke taal zij hun 

kinderen naar school sturen. Dit zijn de 2 vigerende wetten. Dus moeten we daarvoor zorgen. 

Ik betreur het dat er een aantal voorrangsregels zijn. Dit is echter niet de grond van de zaak. 

Behalve als men deze voorrangsregels gaat gebruiken om een aantal kinderen te weigeren. Op 

dat ogenblik gaat men immers deze voorrangsregels gebruiken voor iets helemaal anders; dan 

wordt men echt geconfronteerd met discriminatie. Dit is de grond van de zaak.  

 

- De algemene bespreking is gesloten. 

 

 

Stemming 

 

- De Beleidsverklaring 2018-2019 wordt aangenomen met 9 stemmen tegen 4.   

 

Hebben ja gestemd: Fouad Ahidar, Els Ampe, René Coppens, Stefan Cornelis, Paul Delva, 

Brigitte Grouwels, Jef Van Damme, Khadija Zamouri, Carla Dejonghe   

 

Hebben neen gestemd: Bruno De Lille, Liesbet Dhaene, Annemie Maes, Johan Van den 

Driessche 

 

 

- Het incident is gesloten. 

 

 

- De vergadering wordt om 12.37 uur gesloten. 

- De Raad gaat tot nadere bijeenroeping uiteen.  
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BIJLAGEN 

 

 

Ingekomen stukken 

 

 

Beleidsverklaring – Indiening en verwijzing 

 

Beleidsverklaring 2018-2019 van het College van de Vlaamse Gemeenschapscommissie 

– Stuk 4 (2018-2019) - Nr.1 

 

Doorverwezen naar de Plenaire Vergadering van 19 september 2018. 

 

Begrotingsstukken – Indiening en verwijzing 

 

Begrotingswijziging 1 voor het dienstjaar 2018 van de Raad van de Vlaamse 

Gemeenschapscommissie  

Begroting voor het dienstjaar 2019 van de Raad van de Vlaamse Gemeenschapscommissie  

 

Doorverwezen naar de Besloten commissie voor Algemene Zaken, Financiën, Begroting en 

Media van 26 september 2018. 

 

 

Commissievergadering - verslag 

 

Commissie voor Algemene Zaken, Financiën, Begroting en Media  van 3 juli 2018 

Hoorzitting ‘BRUZZ – Werking van het mediaplatform en het gebruik van consultancy  

contracten 

SAMENVATTEND VERSLAG  

– Stuk 715 (2017-2018) – Nr.1 

 

 

 

Schriftelijke vragen – Indiening 

 

Er werden schriftelijke vragen ingediend door de heer Paul Delva. 
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TREFWOORDENREGISTER 

 

 

Beleidsverklaring 

Bespreking, blz. 5 

Stemming, blz. 43 

 

Benoeming Bureau, blz. 3 

 

Mededelingen, blz. 5 

 

Opening gewone zitting 2018-2019, blz. 3 

 

Toespraak voorzitter, blz. 4 

 

 

 

 

 

 

 

 


